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روزنامه اقتصادی استان اصفهان

شهردار اصفهان خبرداد: 

نجات حمام صفوی از تخریب
      دو هزار میلیارد ریال پروژه امروز در منطقه سه شهر اصفهان بهره برداری می شود

2

 سو استفاده
  دلالان دارو از 
تعلل مسئولان 

در حالــی که هنوز مســئولان 
ایرانی جواب دقیقی برای زمان 
خریــد  و واکسناســیون مردم 
کشــور در مقابل کرونا نداده اند 
کشور های همسایه سعی بر رفع 
موانع واکسیناسیون و برگشت 
به روزهــای اوج اقتصادی خود 
دارند. بر همین اساس ایرانی هایی 
که توانایی مالی مناســبی دارند 
یکی از گزینه هــای خود برای 
زدن واکسن را سفر به کشور های 
همسایه می دانند و در چند روز 
گذشــته تبلیغات مختلفی نیز 
در این زمینه در فضای مجازی 
دیده می شود که البته مسئولان 
کشور این تبلیغات را کذب اعلام 
کرده اند. هرچند شــیادان از هر 
فرصتی اســتفاده می کنند تا از 
مردم سو اســتفاده کنند و اتفاقا 
زدن واکسن کرونا میتواند زمینه 
خوبی برای آنهــا فراهم کند اما 
مسئولان نیز باید به صورت واضح 
و دقیق با مــردم صحبت کنند 
و مشــخص کنند در چه زمانی 
ایرانیان می توانند واکسن کرونا را 

دریافت کنند و...

ذوب آهن اصفهان، لوح 
رضایت مندی مشتری را 

کسب کرد
دهمین دوره همایش سراسری رضایت مندی 
مشتری با حضور دکتر میر محمد صادقی رییس 
موسسه آموزشی و پژوهشی اتاق ایران ، دکتر 
محمد حسین فرهنگی عضو و سخنگوی هیات 
رئیسه مجلس شورای اســلامی و سید حمید 
پورمحمدي معاون امور اقتصادي و هماهنگي 
برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور 26 
آذر ماه در مرکز همایش های رایزن تهران برگزار 
شد، ذوب آهن اصفهان توانست در این همایش 

لوح رضایت مندی مشتری را کسب کند  .
دکتر محمد حســین فرهنگی گفت : فعالان 
اقتصادی نقش بسیار مهمی در رونق اقتصادی 

کشور دارند و این مهم وقتی با ...

فرزانه مستاجران
سرمقالــــه

ISFAHAN
N E W S

2 ادامه در صفحه 

با نزدیک شدن به شب یلدا؛ 

 طولانی ترین گرانی سال؛ 
جای نهادهای نظارتی خالی! 

همه ساله از چند روز مانده به طولانی ترین شب سال، تقاضا برای 
خرید برخی اقلام به منظور اجرای این سنت دیرینه به حداکثر 

خود می رسد که امسال با وجود ویروس کرونا، شب یلدا متفاوت از 
سال های دیگر برگزار می شود.  بررسی ها از بازار مرغ و ماهی نشان 

می دهد که قیمت هر کیلو مرغ گرم در خرده فروشی ها از 2۰ هزار و 
۴۰۰ تا 2۳ هزار تومان، سینه با کتف ۴۵ هزار تومان، سینه بدون کتف...

فـــــولاد

معاون تکنولوژی فولاد مبارکه مطرح کرد:

طرح تحول دیجیتال، کهکشان تحول و ضامن بقای شرکت در کلاس جهانی

در سال های اخیر فولاد 
مبارکه همواره پیشگام 
تحولات بزرگ در زمینه صنعت فولاد بوده 
است. طرح نورد گرم شماره 2 و به روزرسانی 
و همگامی با تولیدکنندگان بزرگ جهان از 
جمله طرح های بزرگ مطرح در این زمینه 
بوده و امروز طرح تحــول دیجیتال فولاد 
مبارکه تازه ترین گام فولاد مبارکه اســت. 
اجرای این طرح قرار اســت این شرکت را 
در افق 1404 به رتبه ای برســاند که نه تنها 
تأمین کننده نیاز داخلی باشد، بلکه همگام و 

هم راستا با اقتصاد جهانی پیش رود.

 در واقع این گروه بزرگ تولیدی و صنعتی معتقد 
است در صورتی که بر مبنای طرح تحول دیجیتالی 
حرکت نکند، ممکن اســت مزیت های خود را از 
دست بدهد و حتی در بازار داخلی نیز یارای رقابت 
با دیگر تولیدکنندگان را نداشــته باشد؛ پس این 

طرحی برای بقاست و باید اجرایی شود.
سیدمهدی نقوی، معاون تکنولوژی فولاد مبارکه، 
در گفت وگو با ماهنامه پردازش، به  ره نگاشت این 
طرح اشاره می کند که در قالب یک سفر پنج ساله از 
سال جاری شروع می شود و انتظار می رود در سال 
1۴۰۴ فولاد مبارکه با مفاهیم هوشمند در سطح 
جهانی مطرح باشد. طبیعتا نقاطی برای این موضوع 
تعریف شــده که هریک از آن ها با بخش هایی از 
شرکت در ارتباط اســت. هم اکنون شرکت فولاد 
مبارکه در سطح هوشمند صفر قرار دارد و طی سال 
1۴۰۰ تا 1۴۰۴ به فولاد مبارکه هوشمند یک، دو، 

سه و چهار دسترسی خواهیم یافت.

  فولاد مبارکه در سال های اخیر در اجرای 
پروژه های خاص در صنعت فولاد سرآمد 
بوده و توانسته با ورود به اجرای طرح هایی 
همچون نورد گرم شماره 2  و طرح تحول 
دیجیتال ســهم عمده ای در تولید فولاد 
داشته باشد. به طور مشخص طرح تحول 
دیجیتال در این بنگاه صنعتی چه اهدافی را 

دنبال می کند؟
پروژه طرح تحول دیجیتال در فــولاد مبارکه با 
ســایر پروژه هایی که در ســال های اخیر در این 
شرکت انجام شده قابل مقایسه نیست. دلیل اصلی 
آن هم این اســت که در پروژه های دیگر، تولید و 
بهبود کیفیت تا میزان مشــخصی قابل افزایش 
بوده؛ اما طرح تحول دیجیتالی که در سال جاری 
برنامه ریزی شده و مراحل اجرایی آن نیز آغاز شده 

است، یک طرح همه جانبه به شــمار می آید که 
بقای شرکت را در کلاس جهانی تضمین می کند. 
بنابراین نباید تصور کرد طرح تحول دیجیتال یک 
پروژه عادی است. نکته حائز اهمیت آن است که 
طرحی مثل نورد گرم شــماره 2  از لحاظ حجم 
سرمایه گذاری یک پروژه بسیار بزرگ است، اما نه 
این پروژه و نه دیگر پروژه های مشابه حجم تغییراتی 
را که طرح تحول دیجیتال در فولاد مبارکه ایجاد 
می کند، ایجاد نخواهند کرد. از این جهت است که 
این طرح اکنون برای شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
یک شرکت برتر تولیدکننده داخلی و صادرکننده 
حاضر در عرصه های بین المللی، بسیار حائز اهمیت 
است. برای توضیح بیشتر می توان مقایسه ای انجام 
داد؛ کشــور در گام اول برای ورود به عرصه های 
داخلی و بین المللی در حوزه فولاد، اقدام به احداث 
شرکت فولاد مبارکه کرد تا بسترهای لازم برای 
این امر را فراهم کند؛ پس برای افتتاح فولاد مبارکه 
اقدام شــد. اکنون طرح تحول دیجیتال طرحی 
است که برای بقای شرکت فولاد مبارکه به عنوان 
یک فولادساز مؤثر و بزرگ در عرصه های داخلی و 
خارجی ضروری است و با هدف همراه شدن این 
شــرکت با تغییرات جهانی کنونی و آتی در حال 

برنامه ریزی و اجراست.

  اجرای این طرح و پیاده سازی پروژه انقلاب 
چهارم در فولاد مبارکه چقدر بر تولید اثر 
می گذارد؟ واقعا  این طرح در شرایط کنونی تا 
این اندازه که شما به اهمیت آن اشاره کردید، 

ضروری است؟
اگر همواره شرایط کشور را به این شکل فرض کنیم 
که تحریم ها برقرار اســت و شرکت های خارجی 
اجازه ورود به آن را ندارند، و از سوی دیگر، سطح 
نیاز مصرف کنندگان داخلی به اندازه کنونی باقی 
می ماند و هزینه های جدید و اضافه تری به پروسه 
تولید وارد نمی شود، و در نهایت، کلاف و محصولات 
فولادی را در کشور به هر قیمتی بخواهیم تولید 

می کنیم و با هر شرایطی به مشتریان داخلی خود 
می فروشیم، قطعا باید مسیر کنونی خود را ادامه 
دهیم. حال آنکه این فرضیات نادرست است. اگر 
تصور کنیم که این ها مواردی اســت که در آینده 
اصلاح خواهد شــد و شــرایط جدیدی به وجود 
خواهد آمد، حتما به اجرای این طرح نیاز خواهیم 
داشت. به خصوص اینکه در حال حاضر، با توجه به 
اینکه فضای اقتصاد سیاسی کشور این گونه نخواهد 
ماند و هر لحظه امکان دارد شرایط ارتباطی ایران 
با سایر شرکت های دنیا تغییر کند و فولاد مبارکه 
از فهرست تحریم خارج شود، مطمئنا مشتریان 
داخلی فــولاد مبارکه ممکن اســت محصولات 
موردنیاز خود را از سایر شــرکت های دنیا طلب 
کنند و در چنین شــرایطی، رقابت یک موضوع 
بســیار معنادار خواهد بود. پس برای حضور در 
صحنه رقابت، حرکت به ســمت بهره ورتر شدن 
و اســتفاده از مفاهیم جدید و شرایط نو، مطمئنا 
ضرورتی انکارناپذیر است. مثال می زنم؛ می دانید 
که هم زمان با انقلاب صنعتی دوم، برق تولید شد و 
استفاده از برق رواج یافت. فرض کنید شرکتی در 
زمان انقلاب صنعتی اول ساخته می شد و از تولید 
برق برای کارخانه خود بهره نمی گرفت. آیا وقتی  
انقلاب صنعتی دوم آمد، آن شرکت می توانست 
بدون پیروی از آن به بقای خود ادامه دهد؟ شرکت 
فولاد مبارکه نیز این شــرایط را دارد. این شرکت 
و هر شــرکت دیگری اگر ظرف چند سال آینده 
نتواند خود را با تحــولات دیجیتال همگام کند، 
مطمئنا جایی بین بازیگــران اصلی صنعت خود 

نخواهد داشت.
فولاد مبارکه بزرگ تریــن تولیدکننده فولاد در 
منطقه مناست و باید این جایگاه را چه از لحاظ عدد 
و رقم تولید و چه به لحاظ جایگاه کیفی و پیشران 
بودن در این فضا حفظ کند و فرایندهای جدید و 
برنامه ها و حرکت های نــو    را    رصد کند و به کار 

بگیرد تا پابه پای بزرگان این صنعت قدم بردارد.

  با پیاده سازی این طرح، سطح تولید تغییر 
خواهد کرد؟

هدف از طرح تحول دیجیتال افزایش میزان تولید 
نیســت. ما طی این فرایند برنامــه ای نداریم که 
در فولاد مبارکه میزان تولیــد را    افزایش دهیم 
و آن را اندازه گیری کنیم. هــدف ما بر بهره وری 
بیشتر متمرکز است؛ به این معنا که همین میزان 
کالایی که تولید می شود، باید با استفاده از مفاهیم 
 جدید، قیمت تمام شده کمتر و بهره وری بیشتر 

تولید شود. 

اخبار اصفهان
گــــــزارش
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قیمت قبلیقیمت فروشقیمت سکه

سکه طرح 
11,850,00011,138,000قدیم

سکه طرح 
11,444,00010,900,000جدید

6,270,0005,600,000نیم سکه

4,258,0003,170,000ربع سکه

2,406,0001750,000سکه گرمی

یک مثقال 
4,926,0004,782,000طلای 17 عیار

یک گرم طلای 
181,137,2001,101,500 عیار

طلای آب شده 
4,925,0004,783,000نقدی

یک گرم طلای 
241,386,0001,472,600 عیار

قابل توجه شهروندان گرامى آیا مى دانید با مفقود 
شدن مدارك شناسایى خود ممکن است شما به 

88356308         88016649 - 021                       عنوان مجرم شناخته شوید؟
031 - 32274793          32274792  

سایت ثبت آگهى مفقودى : 
agahinaslefarda.ir

آگهى مناقصه عمومى  (نوبت اول) 
شهردارى مجلسى در نظر دارد به استناد مجوز شماره 99/544 مورخ 99/09/10 شوراى اسلامى شهر مجلسى،   
پروژه فاز اول پروژه احداث ساختمان ادارى آتش نشانى را با اعتبار 4,000,000,000 ریال (چهار میلیارد ریال)  را از 
طریق مناقصه عمومى به شرکت هاى ذیصلاح و واجد شرایط واگذار نماید. بنابراین از کلیه شرکت هاى  مذکور دعوت مى 
گردد از تاریخ 1399/09/22 لغایت 1399/10/8 جهت اخذ اسناد مناقصه به امور قراردادها شهردارى مجلسى مراجعه نمایند. 
شرایط شرکت در مناقصه:  1- پیشنهاد دهندگان باید قانون منع مداخله کارکنان دولت در معاملات دولتى را رعایت نمایند. 
2- پیشنهاد دهندگان  باید نسبت به واریز مبلغ 200,000,000 ریال معادل 5٪ کل مبلغ برآورد تحت عنوان سپرده شرکت 
در مناقصه به حساب شماره 110309651009 شهردارى نزد بانک ملى ایران شعبه مجلسى اقدام و یا ضمانت نامه بانکى 

معتبر ارائه نمایند. 
3- پیشنهاد دهندگان  حداکثر تا پایان وقت ادارى تاریخ 1399/10/08 فرصت دارند پیشنهادات خود را به دبیرخانه محرمانه 

حراست شهردارى مجلسى تحویل نمایند. 
4- در صورتى که برندگان اول، دوم و سوم مناقصه حاضر به انعقاد قرارداد نشوند، سپرده آنها به ترتیب و به نفع شهردارى 

مجلسى ضبط خواهد شد. 
5- شهردارى در رد و یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است. 

* جهت کسب اطلاعات بیشتر به سایت شهردارى مجلسى به نشانى WWW.Majlesicity.ir مراجعه و یا با شماره تلفن 
آیت اله اسلانى -  شهردار مجلسى52472852-031 (امور مالى شهردارى) تماس حاصل نمایید. 
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چاپ دوم

شهردارى منظریه در نظر دارد به استناد مصوبه 2 صورتجلسه شماره 131 مورخ 99/2/15 شوراى اسلامى شهر منظریه تعدادى 
از پلاك هاى کارگاهى و تجارى واقع در مجتمع کارگاهى شیخ بهایى و زمین هاى سطح شهر  را از طریق مزایده عمومى به  فروش 

برساند. لذا متقاضیان مى توانند جهت دریافت اسناد مزایده همه روزه  در ساعات ادارى به امور مالى شهردارى مراجعه نمایند.
* آخرین مهلت دریافت و تحویل اسناد:  روز چهارشنبه مورخ 99/10/10   

* محل دریافت اسناد مزایده: واحد مالى شهردارى منظریه
* محل تحویل اسناد مزایده: دبیرخانه محرمانه شهردارى منظریه 

* تاریخ بازگشایى اسناد:  روز چهارشنبه مورخ 99/10/10 ساعت 18 
تلفن تماس: 53282028-031 و 031-53282131   www.manzarie.irسید على مرتضوى - شهردار
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نوبـت دومآگهـى مزایـده عمومى مرحله چهارم

آگهـى مناقصـه 
شهردارى خمینى شهر در نظر دارد نسبت به انجام مناقصه با مشخصات زیر از طریق آگهى اقدام نماید: 

موضوع مناقصه  : زیرسازى و آسفالت
- مبلغ سپرده شرکت در مناقصه: 2,750,000,000 ریال  - مبلغ اولیه اعتبار: 55,000,000,000 ریال  

- مهلت ارا ئه پیشنهادهاى مناقصه: پایان وقت ادارى روز شنبه مورخ 99/10/13  - محل تامین اعتبارات: اعتبارات شهردارى  
- محل دریافت اسناد: امور قراردادهاى شهردارى مرکزى خمینى شهر 

- محل ارائه پیشنهادات: دبیرخانه شهردارى مرکزى خمینى شهر 
- تاریخ بازگشایى پیشنهادات: ساعت 10 صبح روز یکشنبه مورخ 99/10/14

- مدت اعتبار پیشنهادها: روز پنجشنبه 99/10/25 
على اصغر حاج حیدرى - اصلاح، جایگزینى و پس گرفتن پیشنهادها نیز در زمان مقرر و محل تسلیم پیشنهادها انجام نمى شود.

 شهردار خمینى شهر
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آیین اختتامیه نخســتین جشنواره عکس 
مثبت شصت با حضور حداقلی دست اندکاران 
برگزاری آن در موزه هنرهــای معاصر اصفهان 
برگزار و این آیین به صورت آنلاین از صفحات اینستاگرام جشنواره 

و کانون عکس انجمن سینمای جوانان اصفهان پخش شد.
در بخش آزاد این جشــنواره مهرزاد مقصودیان، افشین آذریان و 
آرشیده شاهنگی رتبه های اول تا سوم را کسب کردند و در بخش 
ویژه نیز مقام های اول تا ســوم به پژمان مولایی، محسن کابلی و 
بابک مهرافشار رسید. به نفرات برگزیده جشنواره عکس »مثبت 
شصت« به ترتیب 2 میلیون و 500 هزار تومان، 2 میلیون تومان و 

یک میلیون و 500 هزار تومان جایزه نقدی تعلق گرفت.
مدیرعامل بنیاد فرزانگان محبت در اختتامیه این جشنواره با بیان 
اینکه پنجره جمعیتی کشورمان با شیب تندی به سمت سالمندی 
می  رود، اظهار داشت: سالمندی جمعیت می تواند یک چالش بزرگ 
برای هر کشوری باشد چون منابع آن کشور بیشتر صرف موضوعات 
درمانی و خدماتی سالمندان می شود و کشور از اهداف بلندمدت 

خود دور می ماند. 
حامد آقاجانی با بیان اینکه هر تغییری ابتدا باید در مردم رخ دهد و 
سپس به مسئولان برسد تا شاهد تغییرات ساختاری در کشورمان 
باشیم، افزود: با توجه به اهمیت دوره سالمندی و در جهت تکریم 
سالمندان، بنیاد فرزانگان محبت که رویکرد فرهنگی مشهودی 
دارد پیشنهاد برگزاری جشنواره عکس مثبت شصت را ارائه داد که 
با استقبال معاونت اجتماعی سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شهرداری اصفهان مواجه و این جشنواره با همکاری کانون عکاس 

اصفهان برگزار شد.
وی تأکید کرد: از نظر وجود مجموعه های غنی عکس سالمندی 
در کشور دچار خلأ هستیم و این بنیاد با برگزاری جشنواره مثبت 

شصت تلاش کرده این کمبود را جبران کند.
وی با بیان اینکه نگاه به سالمندی باید در جامعه تغییر کند، ادامه 
داد: در جشنواره مثبت شــصت علاوه بر بخش آزاد، بخش ویژه 

»سالمندی، سنین طلایی« را تعریف کردیم تا نگاه افراد به پدیده 
سالمندی از نگاه کلیشه ای کنونی به سوی نگاهی مثبت تر سوق 
پیدا کند، چون هم اکنون نگاه مان به سالمندی مساوی با فرتوتی، 
ناتوانی و درماندگی است در صورتی که افراد در این دوره می توانند 
به کارهای مورد علاقه و ارتباطات خــود بپردازند که می تواند به 

پیشگیری از مشکلات دوره سالمندی کمک کند.
وی با تأکید بر لزوم تولید محتوا درباره دوره سالمندی در رسانه ها 
و شبکه های اجتماعی گفت: قصد داریم جشنواره مثبت شصت 
را در ســال های آینده نیز ادامه دهیم و امیدوارم نهادهایی مانند 
شورای ملی ســالمندان و وزارتخانه های مختلف از این جشنواره 

حمایت کنند.
در ادامه این مراســم شــهرام احمدزاده، عضو هیأت داوران این 
جشنواره بیان کرد: تعداد زیادی عکس به دبیرخانه جشنواره مثبت 
شصت رسید که کیفیت بالای آنها، کار انتخاب آثار برتر را برای هیأت 
داوران جشنواره مشکل کرده بود. یکی از محسنات این جشنواره 
نیز معرفی عکاسان جوان و علاقه مند به هنر و اضافه شدن آنها به 

این حوزه بود.
وی ادامه داد: نیاز به آرشــیو عکس به روز که روزمرگی افرادی که 
در این کشور زندگی می کنند را به تصویر بکشند، یکی از نیازهای 
اساسی است و برگزاری جشنواره های عکس می توانند این نیاز را 

برطرف کند.

عضو هیأت داوران جشــنواره عکس مثبت شــصت اضافه کرد: 
آفتی که گاهی جامعه عکاسی به آن دچار می شود، دنباله روی و 
عکاسی کردن مشابه عکاسان موفق است. این امر به خود عکاس 
آسیب می زند چون نگاه او محدود می شود. هنری، متعالی است 
که بیان بیرونیِ درون هنرمند باشــد و اگر عکاســی می خواهد 
هنرمند باشد باید از خودش چیزی به عکس اضافه کند. بیشتر آثار 
منتخب جشنواره، عکس هایی بود که عکاسان در خانه های خود 
و از سوژه هایی که می شناختند ثبت کرده بودند که باعث می شود 

تجربه زیسته و درونی عکاس با هم پیوند بخورد.
همچنین پژمان نظرزاده آبکنار دیگر عضو هیئت  داوران جشنواره 
عکس »مثبت شــصت« در ایــن آیین اظهار داشــت: برگزاری 
جشنواره هایی از این  دست و استمرار آنها، مخصوصاً در شرایط فعلی 

که جهان وضعیتی آخرالزمانی را طی می کند مغتنم و مفید است.
نظرزاده ابراز امیدواری کرد: جشــنواره عکس »مثبت شصت« 
جشنواره ای ادامه دار باشد؛ همان ویژگی که برخی از جشنواره های 

عکس در ایران فاقد آن هستند. 
در پایان نیز وحید مومــن زاده، دبیر جشــنواره عکس »مثبت 
شصت« گفت: فراخوان این جشــنواره 25 تیرماه امسال منتشر 
شد و شــرکت کنندگان تا 20 شــهریورماه برای ارسال آثار خود 
مهلت داشتند که به دلیل اســتقبال و درخواست های زیاد تا 25 

شهریورماه تمدید شد.
وی تصریح کرد: داوری آثار از سوم مهرماه در موزه هنرهای معاصر 
اصفهان آغاز شد اما متأســفانه به دلیل محدودیت های کرونایی 
نتوانستیم نمایشگاه آثار منتخب این جشنواره در موزه هنرهای 
معاصر را به طور کامل برگزار کنیم و این نمایشگاه تنها چند روز 

برقرار بود.
دبیر جشنواره عکس »مثبت شصت« با اشاره به نمایش این آثار در 
گذر فرهنگی چهارباغ به مناسبت هفته نکوداشت اصفهان، گفت: 
با وجود محدود شدن کار عکاســان به دلیل شیوع کرونا، تعداد و 

کیفیت آثار ارسالی بسیار خوب بود.

برگزیدگان جشنواره عکس »مثبت شصت« معرفی شدند
برگزیدگان نخستین جشنواره ملی عکس سالمندی »مثبت شصت« با برگزاری آیین اختتامیه این رویداد معرفی شدند. »مثبت شصت« عنوان 
جشنواره عکس با محوریت سالمندان بود که به همت معاونت اجتماعی سازمان فرهنگی اجتماعی وزشی شهرداری اصفهان، کانون عکس انجمن 

سینمای جوانان اصفهان و بنیاد فرزانگان محبت به صورت ملی برگزار شد. 
اخبار اصفهان

خـــبــــر

ادامه از صفحه یک
...  اصلا واکســنی خریداری شده یا 
نه؟! هفته گذشته تبلیغی با عکسی 
از اســتانبول در فضــای مجــازی 
چرخید که موضوع آن برگزاری تور 
ویژه تزریق واکسن کرونا بود. وزارت 
بهداشت به این تبلیغ واکنش نشان 
داد و آن را جعلــی دانســت. رییس 
مرکز روابط عمومی و اطلاع رســانی 
وزارت بهداشت هم گفت که چنین 
تور هایی وجود ندارد و طبق معمول، 
سوءاســتفاده شــیادان از نیاز مردم 
است. گفته شده هنوز  هیچ واکسن 
تأییدشــده ای در کشور های منطقه 
وجود ندارد و آن چه به عنوان واکسن 
در منطقه وجــود دارد، هنوز مرحله 
تســت بالینــی را می گذرانــد و در 
حال آزمایش روی انســان است. اما 
کشورهای آسیایی چه برنامه ای برای 

برون رفت از این اوضاع دارند؟
بر اساس تحقیقاتی از سوی موسسه 
اقتصادی »نومورا« ژاپــن ،با وجود 
شرایط حاضر در سراسر آسیا مسیر 
حرکت به ســمت احیای اقتصادی 
ممکن است همچنان دشوار باشد مگر 
اینکه برنامه های واکسیناسیون اجرا 
شود.موسسه سرمایه گذاری »نومورا« 
در تازه ترین گزارش ارزیابی دورنمای 
اقتصادی جهانی که روز ۱۱ دسامبر 
منتشر شــد، اعلام کرد که آسیا در 
سال 202۱ میلادی وضعیت خوبی 
خواهد داشت و میانگین رشد تولید 
ناخالص داخلی در ســال آینده ۸,۱ 
درصد خواهد بود که نسبت به رشد 
منفی )انقباضــی( ۱.۱ درصدی در 
سال جاری پیشــرفت خوبی خواهد 
بود .مطمئنا این تحقیقات با توجه به 
کشف واکسن و احتمال بسیار بالای 
استفاده زود هنگام از آن در کشورهای 
آسیایی است. کما اینکه ژاپن نیز اعلام 
کرده المپیک 2020 در تابســتان 
سال 202۱ برگزار خواهد شد و قول 
داده 4 ماه قبل از برگزاری همه مردم 

کشورش را واکسیناسیون کند.
تهیه واکسن فایزر در ایران همانطور 
که قبلا نیز اعلام شده دارای دو نکته 
است؛ یک نکته راجب قیمت واکسن 
و یک نکته نیــز در خصوص زنجیره 
انتقال ســرد منفی ۷0 درجه است 
که در یک کشور  باید برای انتقال این 
واکســن به اقصی نقاط کشور فراهم 
باشد. این دو زیرســاخت باید برای 
استفاده از واکسن کرونا شرکت فایزر 
در کشورها فراهم باشد. اتحادیه بین 
المللی واکسن )کواکس( اعلام کرده 
امکان تهیه حدود ۱2 و نیم میلیون 
نفر دوز یا نفر واکسن برای ایران هست 
و ما باید انتخاب کنیــم از کدام نوع 
واکسن می خواهیم. مسلما انتخاب 
واکسنی که قیمت مناسب تری دارد 
و انتقال آن نیازمند دمای منفی ۷0 
درجه نیست برای کشور ما که هیچ 
زیر ساخت مناســبی در این راستا 
ندارد به صرفه تر است اما برای اینکه 
قشر مرفه و بیماران خاص برای زدن 
واکسن به کشــورهای دیگر نروند و 
در دام شــیادان نیز گرفتار نشــوند 
ضروری است مسئولان هرچه زودتر 
 تکلیف خرید واکســن را مشخص 

کنند.
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مردم تمایل به خرید آجیل ارزان به میزان کم هستند
دبیر اتحادیه خواربار و آجیل فروشان اصفهان با اشاره به افزایش 50 درصد قیمت آجیل شب یلدا نسبت به 
سال گذشته، گفت: به دلیل گرانی آجیل، مدل و میزان خرید مردم بسیار تغییر کرده و آنها تمایل به خرید 

آجیل و خشکبار ارزان، آن هم به میزان کم هستند.
علیرضا حمصیان با اشــاره به وضعیت بازار آجیل در آستانه شب یلدا، اظهار کرد: افزایش قیمت آجیل و 

خشکبار از یک سو به دلیل تورم حاکم بر کشور و از سوی دیگر به دلیل جذابیت نرخ دلار و صادرات برخی 
محصولات همچون پسته، بادام، کشمش و ... است.

وی با تاکید بر اینکه میزان مصرف داخلی بر گرانی آجیل تاثیر ندارد، بلکه شاخص اصلی صادرات عامل افزایش قیمت 
این  محصول است، گفت: از زمانی که صادرات نفت متوقف و فروش این محصول محدود شد، تمرکز کشور بر صادرات غیر 

نفتی از جمله خشکبار رفت که بر افزایش قیمت این محصولات در بازار داخل اثرگذار است.
دبیر اتحادیه خواربار و آجیل فروشان اصفهان با بیان اینکه محصول آجیل و خشکبار به وفور در بازار است، گفت: تاکید کرد: به دلیل توان پایین 
خرید مردم، مصرف آجیل کمتر شده است و متاسفانه امسال نسبت به شب یلدای گذشته میزان خرید مردم بین ۳0 تا 40 درصد کمتر شده 

است.

عوامل موثر بر رفتار انسان حین رانندگی 
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان گفت: یکسری عوامل بر رفتار انسان 
حین رانندگی تاثیر دارد و باعث پایین آمدن عملکرد به موقع راننده می شوند. 
سرهنگ محمدرضا محمدی اظهار داشت: هنگام رانندگی برخی عوامل باعث 
پایین آمدن تمرکز راننده می شوند و احتمال وقوع حوادث رانندگی را افزایش می دهند.وی افزود: خستگی 

راننده یکی از عواملی است که باعث کم شدن توجه به رانندگي، کاهش سرعت تصمیم گیري و عدم درك 
مناسب از موقعیت و شرایط موجود مي شود.این مقام انتظامی بیان داشت: همچنین عواطف و هیجانات در 

رانندگي مانند ترس، اضطراب، عصبانیت ودیگر موارد اینگونه نیز باعث حواس پرتی می شوند.سرهنگ محمدی 
ادامه داد: برخی رانندگان برای رسیدن به مقصد عجله دارند و با شتاب رانندگی می کنند که عجله و شتاب در رانندگی 

نیز یکی از عوامل وقوع حوادث رانندگی اســت.رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی اصفهان خاطر نشان کرد: نداشتن برنامه ریزی 
مناسب برای کارهای روزانه و جبران کمبود زمان با سرعت بیشتر در بســیاری از مواقع باعث وقوع حوادث رانندگی می شود که به عموم 
 شهروندان توصیه می شود حتما برای انجام کارهای روزانه خود برنامه ریزی داشته باشند تا مجبور نباشند کمبود زمان را با سرعت بیشتر 

جبران کنند.

فرزانه مستاجران
سرمقالـــــه
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 محور پیاده راه از 
 سی و سه پل تا میدان

 امام حسین )ع(، میدان 
امام )ره( و اتصال به 

میدان امام علی )ع( یک 
اقدام بزرگ در بخش 

تاریخی شهر است

اداره  گــزارش  بــه 
ارتباطــات رســانه ای 
شــهرداری اصفهــان، 
قدرت اله نــوروزی در 
ارتباط زنده رادیویی با 
برنامه »سلام اصفهان« 
با تبریک به هنرمندان 
اصفهانی برای ثبت هنــر نگارگری 
اصفهان در فهرست میراث ناملموس 
بشری اظهار کرد: مهمترین و وسیع 
ترین خاستگاه و جایگاه هنر نگارگری 
در اصفهان است؛ شهری که استادان 
بزرگی مانند استاد فرشچیان، استاد 
جزی زاده و بسیاری دیگر به آن تعلق 

دارند.
وی ادامــه داد: میــلاد با ســعادت 
حضرت زینب )س( و روز پرســتار را 
به تلاشــگران عرصه سلامت تبریک 
می گویم و یاد شهدای راه سلامت را 

گرامی می دارم.
شهردار اصفهان با اشاره به برگزاری 

برنامه »هر یکشــنبه، یک افتتاح« 
گفت: افتتاحیه ایــن هفته به عنوان 
آخرین روز آذرماه بــا بهره برداری از 
چندین طرح در منطقه سه شهرداری 
اصفهــان بــا رعایــت پروتکل های 
بهداشتی و به صورت مجازی برگزار 

می شود. 
وی افــزود: در همین راســتا، پروژه 
مرمت شده حمام شــاهزاده ها که با 
تلاش منطقه سه و سازمان نوسازی 
شهرداری اجرا شده است، به عنوان 

یک حمام صفوی در محدوده تاریخی 
اصفهان بهره برداری می شــود، اگر 
شــهرداری برای مرمت این اثر اقدام 
نکرده بــود به یک مخروبــه تبدیل 
می شد اما اکنون آماده بهره برداری 
 به عنــوان یک فضای گردشــگری

 است.  
نوروزی با اشــاره به اینکــه امروز در 
مجموع از دو هزار میلیارد ریال پروژه 
در منطقه ســه شــهر اصفهان بهره 
برداری می شود، بیان کرد: همچنین 

فــردا عملیــات ســاخت پارکینگ 
سنبلستان به صورت مشارکتی آغاز 

می شود.  
شــهردار اصفهان با اشــاره به اینکه 
سنگ فرش میدان امام حسین )ع( 
هم روزهای پایانــی را طی می کند، 
گفت: محور پیاده راه از سی و سه پل 
تا میدان امام حسین )ع(، میدان امام 
)ره( و اتصال به میدان امام علی )ع( 
یک اقدام بــزرگ در بخش تاریخی 

شهر است.

شهردار اصفهان خبرداد: 

نجات حمام صفوی از تخریب
شهردار اصفهان گفت: امروز و در قالب برنامه های »هر یکشنبه، 
یک افتتاح«، دو هزار میلیارد ریال پروژه در منطقه سه شهر 

اصفهان بهره برداری می شود.

   دو هزار میلیارد ریال پروژه امروز در منطقه سه شهر اصفهان بهره برداری می شود
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ذوب آهن اصفهان، لوح رضایت مندی 
مشتری را کسب کرد

دهمین دوره همایش سراسری رضایت مندی 
مشــتری با حضور دکتر میر محمد صادقی 
رییس موسسه آموزشی و پژوهشی اتاق ایران 
، دکتر محمد حسین فرهنگی عضو و سخنگوی هیات رئیسه مجلس 
شورای اسلامی و سید حمید پورمحمدي معاون امور اقتصادي و 
هماهنگي برنامه و بودجه سازمان برنامه و بودجه کشور 26 آذر ماه 
در مرکز همایش های رایزن تهران برگزار شد، ذوب آهن اصفهان 

توانست در این همایش لوح رضایت مندی مشتری را کسب کند  .

دکتر محمد حسین فرهنگی گفت : فعالان اقتصادی نقش بسیار مهمی در 
رونق اقتصادی کشور دارند و این مهم وقتی با رضایت مندی مشتری باشد 
می تواند به یک برند محبوب تبدیل گردد که در این صورت همیشه ماندگار 
خواهد بود ، رضایت مشتری می تواند یک رابطه دو سویه باشد تا بنگاه های 
اقتصادی فقط تولید ثروت نکنند و عوامل دیگر که مدنظر مشتری است را 
در تولیدات خود رعایت نمایند . وی ایجاد تناســب بین پشتیبانی و تولید ، 
پاسخگویی و بازخورد گرفتن از مشتری را از عوامل مهم در کسب رضایت از 
مصرف کننده دانست و یاد آور شد : افزایش رضایت مشتری یکی از راهکارهای 

تبلیغات و برندینگ می باشد .
سید حمید پورمحمدي گفت : یکی از واقعیت های تولید در بازار جهانی کسب 
رضایت مشتری و حصول اطمینان از رضایت در مصرف است و همیشه باید نیاز 
مشتری مهمترین مقصد تولید کننده باشد و این رضایت باید استمرار داشته 
باشد. وی افزود : مسئولیت اجتماعی همیشه انجام کارهای عام المنفعه نیست 
بلکه ایجاد اشتغال ، احیاء صنعت ، صیانت از محیط زیست و مشتری مداری 

نیز می تواند به نوعی مسئولیت اجتماعی باشد .
علیرضا عباسیان مدیر مهندسي فروش و توسعه بازار شرکت گفت : شرکت 
سهامی ذوب آهن اصفهان با تولید مقاطع ساختمانی و طویل ، انواع ریل ،آرك 
معدن ، کلاف های صنعتی و ساختمانی و غیره طیف وسیعی از نیاز جامعه را 
به لحاظ صنعتی و ساختمانی و همچنین زیر ساخت ها پوشش می دهد این 
شرکت به عنوان اولین و بزرگترین تولید کننده مقاطع ساختمانی و صنعتی به 
عنوان یک برند جهانی شناخته شده در بازار های خارجی و داخلی به شمار می 
رود از این رو همواره دغدغه توجه به نیاز مشتری خود را داشته و در این راستا 
در کل فرایند تولید ، فروش و تحویل دیدگاه های مشتریان و ذینفعان خود را 
مدنظر قرار می دهد . وی با اشاره به اینکه تولید براساس سفارش و نیاز سنجی 
بازار از فعالیت مستمر شرکت می باشد ، تصریح کرد : ارتقا و حفظ کیفیت 
محصول مطابق با بروز ترین استانداردهای ملی و جهانی همواره در ذوب آهن 
مورد توجه بوده و رضایت مندی بالای ۷5 درصد از شرکت از دیدگاه مشتریان 

گواه این ادعا می باشد .
عباسیان گفت : در تمامی مراحل تولید تا تحویل ، مشتریان به اطلاعات مورد 
نیاز خود دسترسی داشته و با بسترهای ارتباطی متنوع که پیش بینی گردیده 
ضمن دسترسی به اطلاعات فنی و تجاری با قسمت های مرتبط ارتباط برقرار 
می کنند . وی خاطر نشان ساخت : محصولات ذوب آهن اصفهان در پروژه 
های ساختمانی ، صنعتی و عمرانی دولت و زیر ساخت ها استفاده می شود و 
شرکت همواره با توجه به نیاز سنجی توسعه محصولات جدید و استراتژیک 
را در برنامه کاری خود دارد که تولید انواع ریل ، سپره آسانسور ، آرك معدن و 
انواع تیر آهن های بال پهن و غیره از جمله محصولات جدید شرکت می باشد .

مدیر مهندسي فروش و توسعه بازار شرکت گفت : شرکت سهامی ذوب آهن 
اصفهان سنجش رضایت مشتریان مورد توجه ویژه در شرکت قرار دارد و  با نظر 
سنجی های دوره ای و دریافت بازخورد و تحلیل آن نظرات اخذ شده به قسمت 
های مربوطه ارسال می گردد تا اقدامات اصلاحی در تولید لحاظ گردد و این 
روند به منظور مشتری مداری و رعایت حقوق مصرف کننده می باشد . وی 
تصریح کرد : در ذوب آهن اصفهان سعی بر این است با بکار گیری رویکردهای 
بهبود مستمر و استراتژی های توسعه بازار ، در راستای جلب نظر مشتریان 
اهداف و برنامه های خود را تدوین نماید و به همین منظور کســب حداکثر 

رضایت مشتریان خود را به عنوان یکی از اولویت های مهم خود می داند .

صنعـــت

کشف 23 کیلو تریاک در نایین  
فرمانده انتظامي شهرستان نایین از کشف بیش از 2۳کیلو تریاك در 
بازرسی از یک سواري ام وي ام خبر داد. سرگرد  هادي کیان مهر  بیان 
داشت: ماموران انتظامي شهرســتان نایین حین کنترل خودروهای 
عبوری در محور  چوپانان  به یک ســواری ام وی ام مشــکوك و آن را 
متوقف کردند.وی افزود: در بازرسی از این خودرو 2۳ کیلوو 2۸0 گرم 
تریاکه در صندوق عقب و زیر صندلی های خودرو جاســاز شــده بود 
کشف شد.این مقام انتظامی بیان داشــت: در این خصوص 4 سوداگر 
مرگ دستگیر و پس از تشکیل پرونده برای اقدامات قانونی به مراجع 

قضائی تحویل داده شدند.

120 کیلو تریاک در صندوق عقب پژو 
فرمانده یگان تکاوری فرماندهی انتظامی استان از کشف ۱20 کیلو تریاك طی 
بازرسی از صندوق عقب سواری پژو405 در عملیات ماموران این یگان خبر داد. 
سروان  سید روح اله فاطمی  در تشریح جزئیات این خبر گفت: ماموران واحد 
رزمی یگان تکاوری فرماندهی انتظامی استان اصفهان حین کنترل و رصد جاده 
خاکی اطراف ایستگاه ایست و بازرسی شهید  امامی  شهرستان شهرضا به یک 
دستگاه خودروی سواری پژو405 که به صورت خلاف جهت در حال حرکت 
بود، مشکوك و به آن دستور ایست می دهند.وی افزود: راننده خودرو با مشاهده 
ماموران با سرعت قصد فرار از صحنه را داشت که در یک اقدام به موقع و ضربتی 

متوقف و طی بازرسی از صندوق عقب آن ۱20 کیلو تریاك کشف شد.

توقیف ماینر قاچاق در آران و بیدگل  
فرمانده انتظامی شهرستان  آران و بیدگل  از کشف 2۱ دستگاه ماینر خارجی 
قاچاق به ارزش ۱0 میلیارد ریال در عملیات ماموران این فرماندهی خبر داد. 
سرهنگ  علي اصغرمحمدي  با اعلام این خبر اظهار داشت: ماموران اداره مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی شهرستان  آران و بیدگل  در پی 
کسب خبری مبنی بر اینکه فردی در یک کارگاه متروکه با استفاده از برق شهری 
اقدام به تولید ارز دیجیتال می کند موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.وی 
افزود: ماموران پس از کسب اطمینان طی هماهنگی با مقام قضائی به همراه 
نماینده اداره برق در محل حاضر شده و در بازرسی از محل 2۱ دستگاه ماینر که 

به صورت غیرمجاز اقدام به استخراج ارز دیجیتالي مي کردند را کشف کردند.

احتکار تجهیزات گرمایشی در اصفهان 
جانشین فرمانده انتظامی استان، از کشف تجهیزات گرمایشی احتکار شده به 
ارزش ۱۷ میلیارد و 5۱0 میلیون ریال در عملیات ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
این فرماندهی خبر داد. سرهنگ  محمدرضا هاشمی فر  گفت: ماموران اداره مبارزه 
با جرایم اقتصادی پلیس امنیت اقتصادی فرماندهی انتظامی استان اصفهان با 
اشرافیت و هوشمندی خود از احتکار تعداد زیادی لوازم و تجهیزات گرمایشی در 
یک منزل مسکونی در اصفهان مطلع و موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.وی 
افزود: ماموران پس از کسب اطلاعات لازم طی هماهنگی با مقام قضائی به همراه 
کارشناسان اداره صمت از منزل مذکور بازدید کردند که در نتیجه این عملیات یک 

هزار و ۳00 دستگاه پکیج و ۱00 دستگاه پره آلومینیومی کشف شد.
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حــدود ۱۰ ماه اســت که 
مشــغول جنگ بــا کرونا 
هســتیم. گاهی او حمله 
می کند و پیروز می شــود 
و گاهی مــا پاتک می زنیم 
و او عقب نشــینی می کنــد. این جنگ 
همچنان ادامه دارد و تا کنون نیز تلفات 
زیادی داشــته ایم که اگر کمی بیشــتر 
مراقب بودیم، شاید تعداد جان باختگان 
و بیماران ما، از آمارهای کنونی کمتر بود.

از همان روزهای ابتدایی شــیوع کرونا، 
همواره بــر این نکته تاکید می شــد که 
این ویروس، وحشــی و چموش است و 
نمی توان از رفتار آن با خبر شد. همین 
موضوع باعث شــد تا دســت اندرکاران 
حوزه ســامت، بر رعایت پروتکل های 
بهداشــتی به عنــوان مهم ترین راهکار 

مقابله با این بیماری، تاکید کنند.
وضعیت کرونا در آذر ۹۹

سیما سادات لاری ســخنگوی وزارت 
بهداشــت، با عنــوان ایــن مطلب که 
میانگین بــروز هفتگی مــوارد مثبت 
بستری در هفته سوم آذر ۹۹ در کشور 
حدود ۱۳.۵ نفر بــه ازای هر ۱۰۰ هزار 
نفر جمعیت گزارش شــده است، گفت: 
میانگین بروز هفتگی موارد مرگ و میر 
ناشی از بیماری در کشور در هفته سوم 
آذر ۹۹ حدود ۳۰.۵ نفر به ازای هر یک 

میلیون نفر جمعیت گزارش شده است.
وی افــزود: بــه رغــم کاهــش تعداد 

شهرســتان های قرمز و کم شدن موارد 
بســتری و مرگ و میر کرونا در کشور، 
اما شــرایط همچنان ناپایدار، حساس و 
شکننده بوده و نباید تحت هیچ شرایطی 
وضعیت را مطلوب فرض کنیم.سخنگوی 
وزارت بهداشت، تاکید کرد: مطمئناً در 
صورت هرگونه عادی انگاری شــرایط، 
زمستانی به مراتب سخت تر از پاییز در 

پیش خواهیم داشت.
هشدار وزیر بهداشت

در همیــن حال، ســعید نمکــی وزیر 
بهداشــت، نســبت به وضعیت بیماری 
کرونا در فصل زمستان ابراز نگرانی کرد 
و گفــت: اولین نگرانی بنده، رودســتی 
اســت که از ویروس در اردیبهشت ۹۹ 
خوردیم. آن خاطره تلخ و دردناک برای 
من و همکارانم، همواره مال آور اســت 
که به محــض اینکه شــرایط را عادی 
پنداشــتیم و همه چیز را رهــا کردیم، 
دوباره گرفتار شدیم.اگر بخواهیم عادی 
انگاری کنیم، زمستانی بسیار سخت تر 
از پاییز را خواهیم داشــتوی افزود: باید 
بدانیم که کرونا، ویروس پیچیده ای است 
و به مراتب پیچیده تر از اردیبهشت است، 
شــدیدتر و زودتر ما را گرفتار می کند و 
ســنین پایین تر را با تابلوی پیچیده تر 
و گرفتــار کننده تر به بســتر بیماری و 
مرگ می بــرد. بنابراین، اگــر بخواهیم 
عادی انگاری کنیم، زمســتانی بســیار 
سخت تر از پاییز را خواهیم داشت و این 
اولتیماتومی اســت به همه کسانی که 
میل به ســاده انگاری و عادی پنداری 
دارند که بدانند ما اگر فراموش کنیم که 
ویروس، خطرناک و پیچیده است و در 
بازی مستمر آماده گل زدن در دقیقه ۹۰ 
است، باز هم گرفتار پیک های خطرناک 

بیماری خواهیم شد.
نگرانی از طولانی ترین شب سال

حالا و در آستانه ورود به فصل زمستان، 
نگرانی ها بابت شــب یلــدا، خودنمایی 
می کنــد.در حالی که ایــرج حریرچی 
معاون کل وزارت بهداشت، عنوان کرده 
است که ۵۱ درصد موارد انتقال ویروس 
از دورهمی های خانوادگی اســت، اما 
برخی شــنیده ها حاکی از برنامه ریزی 
و تدارک برخی از هموطنان برای شــب 
نشــینی و دورهمــی در طولانی ترین 
شب ســال هســتند.آن طور که گفته 
می شود، از مدت ها قبل برخی از کافه ها 
و رستوران های زیرزمینی، باغ تالارهای 
اطراف شهرها و…، برای شب یلدا رزرو 
شده اند و این می تواند زنگ خطری برای 
همه ما باشد که می خواهیم یلدای ۱۴۰۰ 

هم دورهمی داشته باشیم.
توصیه های جامعه پزشکی

شــاید هنوز باور نداریم که جان باختن 
تعدادی از پزشــکان در ایام کرونا چقدر 
برای ما ســخت و دردناک بوده اســت. 
افرادی را از دست داده ایم که جایگزین 
کردن آنها، آسان نیســت و شاید نشود. 
اما، عــده ای از هموطنــان چنین تلخ 
کامی را بــاور ندارند.ســید محمدرضا 
هاشــمیان فوق تخصص مراقبت های 
ویژه، توصیه جامعه پزشکی به مردم را 
پرهیز از دورهمی های خانوادگی در شب 
یلدا دانســت و گفت: برگزاری دورهمی 
های خانوادگی به شدت می تواند دوباره 

بیمارستان ها را شلوغ کند.
وی افزود: عده زیادی از بیمارانی که پای 
آنها به آی ســی یو باز شده اعضای یک 
خانواده هستند که به علت دورهمی های 
خانوادگی به این بیماری مبتا شده اند 

و عده زیادی از این افراد فوت شده اند.
هاشمیان گفت: برای احترام گذاشتن به 
مدافعان سامت، دور از هم بودن در شب 
یلدا است و اگر بی توجهی کنیم خیلی از 

پدربزرگ و مادربزرگ ها از بین می روند.
وی افزود: هر چقدر اعمــال قرنطینه و 
محدودیت های تردد در شرایط اپیدمی 
کرونا کمتر بشــود، بیشــتر به ســمت 
تفکر ایمنی گله ای حرکت می کنیم که 
موجب افزایش مرگ و میر در خانواده ها 

می شود.
در همین حال، پیام طبرسی رئیس بخش 
عفونی بیمارســتان مســیح دانشوری، 
هرگونه عادی انگاری شرایط و بی توجهی 
به رعایت پروتکل ها و اصول بهداشتی را 
منجر به وقوع پیک های بعدی بیماری در 
زمستان عنوان کرد و گفت: تجربه ثابت 
کرده که هر بار به دنبــال عادی انگاری 
شرایط و عدم رعایت ها، پیک های شدید 
بیماری رخ داده و هر پیک نسبت به پیک 

قبلی بیماری شدیدتر بوده است.
رعایت پروتکل های دورهمی یک 

شوخی است

ایــرج حریرچــی معــاون کل وزارت 
بهداشــت، با عنوان این مطلــب که از 
دورهمی های شــب یلدا خیلی هراس 
داریــم، گفــت: رعایــت پروتکل ها در 
دورهمی هــای خانوادگــی و…، یک 
شوخی و مسخره اســت. چون بالاخره 
در یک فضایی از خانه دور هم می نشینیم 
و موقع غذا خوردن هم ماســک نداریم. 
پس نمی توان ادعا کرد کــه پروتکل ها 
را در دورهمی هــای خانوادگی رعایت 
می کنیم.وی با اشاره به پیشنهاد تعطیلی 
شنبه و یکشنبه به منظور کاهش ترددها 
و رفت و آمدهای شــب یلدا، افزود: این 
تجمعات می تواند بیماری را شــعله ور 
کند و شب خاطره انگیز را به شب سیاه 
تبدیل کند.معاون کل وزارت بهداشت، 
در ارتباط با برپایی مراســم شب یلدا در 
برخی مکان ها، تاکید کــرد: به کافه ها، 
رســتوران ها و باغ های اطراف شــهرها 

که از حالا خود را برای شــب چله آماده 
می کنند، هشــدار جدی می دهیم که 

برخورد قاطع و قانونی خواهیم داشت.
حریرچی بــا عنوان ایــن مطلب که هر 
کدام از مرگ های کرونایی یک تراژدی 
غم انگیز برای کادر درمان اســت، گفت: 
اگر ۱۰ درصد خانوارها شب نشینی های 
دورهمی داشته باشند جمعیتی بالغ بر 
دو میلیون و ۴۰۰ هزار نفر می شــود که 

بسیار خطرناک است.
یلدای ۱۴00 دورهم باشیم

شــاید اگر شب یلدای امســال را دور از 
هم به صبح برســانیم، می تــوان انتظار 
داشــت کســی از جمع خانواده ما کم 
نشود و یلدای ۱۴۰۰ را به یاد تلخی های 
روزهای کرونایی، به صبح برسانیم. اما، 
اگر بخواهیــم قید پروتکل هــا را زده و 
دورهمی برپا کنیم، ســال آینده همین 

جمع دور هم نباشند.

واکسن ضد کرونای مدرنا در یک قدمی واکسن فایزر
یک گروه کارشناس با بررسی واکسن مدرنا به سازمان غذا و داروی آمریکا توصیه 

کردند که مجوز استفاده اضطراری این واکسن نیز صادر شود.
واکسن کرونای شرکت مدرنا پس از توصیه هیئت مشاوران سازمان غذا و داروی 
آمریکا )FDA( برای صدور مجوز اســتفاده اضطراری، در آستانه تأیید نهایی قرار 

دارد.
روز پنجشنبه ۱۷ دسامبر، یک هیئت مستقل کارشناس با ۲۰ رای موافق، بدون 
رای مخالف تصویب کردند که واکسن مدرنا باید برای استفاده اضطراری برای افراد 

بالای ۱۸ سال تصویب شود.

استفان بانسل، مدیر ارشد اجرایی شــرکت مدرنا گفت: ما از کمیته برای بررسی 
آن ها و حمایت از مجوز استفاده اضطراری تشکر می کنیم.

آزمایشات بالینی واکسن مدرنا بسیار مثبت بوده است. در آزمایش فاز ۳ این واکسن 
۳۰ هزار نفر شرکت کردند و نتایج نشان داد روی ۵/۹۴ درصد افراد تاثیرگذار است 

و ۱۰۰ درصد در برابر کووید ۱۹ ایمنی ایجاد می کند.
تحقیقات منتشــر شــده در اوایل ماه جاری نیز نشــان داد که این واکسن آنتی 
بادی های قوی تولید می کند که حداقل برای سه ماه دوام می آورند و به نظر می رسد 

که ایمنی طولانی مدت را نیز به همراه داشته باشد.
این واکسن در آزمایش ها عوارضی داشت که به دو گروه خفیف و متوسط تقسیم 
شد البته کارشناسان شرکت مدرنا اعام کردند که این عوارض زودگذر و بعد از دو 

روز از بین می روند.
واکسن مدرنا مانند واکسن فایزر، واکسن mRNA است. این نوع جدیدی از واکسن 
است که با تزریق قطعه مصنوعی کوچکی از کد ژنتیکی ویروس، mRNA، در بدن 

انسان کار می کند.  
این کد ژنتیکی به سلول های ما دســتور می دهد تا یک قطعه بی ضرر از پروتئین 
ویروس را ایجاد کنند. سلول های بدن این دستورالعمل ها را می خوانند و آن قطعه 
بی ضرر را تولید می کنند. هنگامی که این قطعه پروتئین وارد جریان خون می شود، 

سیستم ایمنی بدن ما یاد می گیرد که برای آن پادتن تولید کند.
واکسن مدرنا در شرایط اســتاندارد در دمای ۸-۲ درجه سانتیگراد پایدار مانده و 

می تواند تا ۱۲ ساعت در شرایط دمای اتاق نگهداری شود.

حمله کرونا در طولانی ترین شب سال؛

 شاید یلدای ۱۴۰۰ »دورهم« نباشیم
شب یلدا نزدیک است و از آن نزدیکتر به ما، ویروس منحوس کرونا است که 

هر روز تعدادی از هموطنان ما را با خود می برد. اگر می خواهیم یلدای ۱۴00 

برای دورهمی های ما تلخ نشود، بهتر است مراقب باشیم.

برگزاری دورهمی 
های خانوادگی به 

شدت می تواند 
دوباره بیمارستان ها 

را شلوغ کند

همشهری آنلاین
گزارش

ISFAHAN
N E W S

هیچ شهری با وضعیت قرمز کرونا نداریم
 سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: اکنون هیچ شهری با وضعیت قرمز کرونا نداریم و فقط 
۴ شهر کردکوی، بافق، آمل و گلوگاه نیازمند توجه ویژه هستند و در آستانه قرمز شدن قرار دارند.

علیرضا رییسی درباره آخرین وضعیت بیماری کووید ۱۹ در کشور و مصوبه های ستاد ملی مقابله 
با کرونا افزود: در جلسه امروز، گزارشی از روند بیماری در دنیا و کشورمان ارائه شد. در سطح دنیا، 
موج سهمگینی در اروپا و آمریکا با سرد شدن هوا آغاز شده است. این سرد شدن هوا می تواند عامل 
مهمی برای خیز جدید بیماری در هر نقطه از جهان باشد. در کشور ما خبرهای خوبی وجود دارد 
و در ۳۰ استان روند بیماری نزولی شده و تنها در استان مازندران هنوز روند نزولی آغاز نشده است، 
این روند نزولی بیماری نیازمند مراقبت است و باید از ساده انگاری در مورد این بیماری جلوگیری 

کنیم. اگر غفلت شود، موج جدید بیماری در فصل سرما آغاز می شود.
وی ادامه داد: مهم ترین عامل بیماری در این فصل، دورهمی های خانوادگی است و اکیدا توصیه 
می شود از دورهمی خانوادگی در شب یلدا پرهیز کنیم، اگر این دورهمی ها ادامه یابد، بیماری 
قطعا دو هفته دیگر صعودی می شود، وضعیت حال حاضر بسیار خوب است و اولین آمار فوت زیر 

۲۰۰ نفر را دیروز داشتیم و امیدواریم این روند ادامه پیدا کند و کمتر شود.
معاون وزیر بهداشت گفت: میزان بستری هم بیش از ۴۰ درصد کاهش یافته و در اکثر استان ها 
روند نزولی را طی می کنیم. این موضوع نتیجه همکاری مردم در رعایت پروتکل های بهداشتی 

است و به همان دلیل که این بیماری کم شده، اگر برداشته شود، بیماری افزایش پیدا می کند.
پروتکل شب یلدا پرهیز از دورهمی است

رییسی اظهار داشت: برخی می گویند با رعایت پروتکل های بهداشتی، شب یلدا برگزار می کنیم، 
اما پروتکل شب یلدا این است که دور هم جمع نشویم. بقیه صحبت ها که رعایت می کنیم و از هم 

فاصله می گیریم، قطعا موثر نیست.
۲0۵ شهر نارنجی هستند

وی بیان کرد: در سطح کشور هیچ شهر قرمزی نداریم و ۲۰۵ شهر نارنجی و ۲۴۳ شهر زرد شدند 
و این نشان دهنده وضعیت مطلوب است که امیدواریم این ۲۰۵ شهر نارنجی هم تبدیل به زرد 

شوند.
رییســی افزود: چهار شــهر نیازمند توجه ویژه هستند که امروز هم به اســتانداران و روسای 
دانشگاه های علوم پزشکی تاکید شد. کردکوی گلستان، بافق در کرمان، آمل و گلوگاه در مازندران 

نیازمند توجه ویژه هستند. این شهرها قرمز نیستند، اما در 
آستانه قرمز شدن قرار دارند و اگر رعایت شود به شهرهای 

زرد تبدیل می شوند.
سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا گفت: هفته گذشته، 
چهار استان مازندران، گلســتان، گیان و اردبیل در 
وضعیت قرمز بودند و همه این استان ها از وضعیت قرمز 

خارج شدند و فقط این چهار شهر وضعیت ناپایداری 
دارند.

منع تردد از ساعت ۲0 برای  شب یلدا
معاون بهداشت وزارت بهداشت اظهار داشت: منع ترددهای درون 

شهری برای ۳۰ آذر از ساعت ۲۰ اجرا می شود و همه مشاغل به جز گروه شغلی یک 
از ساعت ۱۸ تعطیل هستند. بعد از شب یلدا، منع ترددها در شهرهای نارنجی از 

ساعت ۲۱ تا ۴ صبح ادامه پیدا می کند. منع تردد بین شهری هم مطابق قانون شهرهای نارنجی 
اجرا می شود و اگر انجام نشود، مشمول جریمه خواهد بود.

استخدام نیروی کارگر ماهی فروشی در 
فروشگاه هایپرمی در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۰۰۹۷۰۷۴

استخدام مسئول دفتر خانم در یک 
شرکت معتبر بازرگانی در اصفهان

موبایل ۰۹۱۲۰۰۸66۴۰

استخدام کارپرداز آقا در یک شرکت 
معتبر تولیدی در اصفهان
hrm1399@yahoo.com

استخدام مسئول دفتر مدیر عامل 
خانم در صنایع عایق های معدنی 

پوشینگر در اصفهان
تلفن ۰۳۱۴۵6۴۳۵6۲

استخدام انباردار در شرکت 
مهندسی معدنی زرین پودر نوین 

کسرا
تلفن ۰۳۱۳66۹۸۲۳۳

استخدام حسابدار، صندوقدار، 
چیدمان، فروشنده، کمک انباردار، 

خدمات و چکر
واتساپ ۰۹۱۳۹۹۹۹6۳۰

استخدام کارگر ساده در شرکت پلی 
فریم سپاهان در شهرک صنعتی سگزی

موبایل ۰۹۰۵۹۹۲۷۰۰۵

استخدام مهندس مکانیک، صافکار 
ماشین سنگین، مونتاژ کار بدنه خودرو 

estkhdam.hrm@gmail.com

استخدام مهندس صنایع با حقوق و 
مزایای ویژه و مکفی در اصفهان

estekhdamgroup.job@gmail.com

استخدام ویزیتور آرایشی بهداشتی 
با حقوق ثابت، پورسانت و بیمه

موبایل ۰۹۳۰۷۳۷۸۷۳۹

استخدام مدیر پروژه در شرکت 
مهندسی سبز آشیان آپادانا
employment@saapec.com

گزارش

این ۷ کار را انجام دهید تا آلزایمر نگیرید
گزارش

شــب 
یلدا فرصتی برای دورهمی اســت که البته به دلیل 

پاندمی کرونا امسال به شدت نهی می شود.
البته گویا برای برخی دیگر به معنای پرخوری هم به شمار می رود. پرخوری در این شب بسیار 

مفید است و توجیه بسیاری از افراد این است که فقط یک شب پرخوری اشکالی ندارد.
اما حتی یک شب هم می تواند مشکات زیادی داشته باشد.

شهاب اولیایی متخصص مشاوره تغذیه و رژیم درمانی در این رابطه گفت: بحث پرخوری و در هم 
خوری یکی از معضات تغذیه ای به شــمار می رود. نتیجه پرخوری قطعا منجر به افزایش وزن 
خواهد شد و با پرخوری شرایطی برای بدن به وجود می آید که بدن از حالت تعادل خارج می شود.

اولیایی عنوان کرد: اصول تغذیه بر پایه تعادل؛ تناسب و تنوع بنا شده است و اگر از هر یک از این 
سه مورد خارج شویم بحث تغذیه از روند اصولی و استاندارد خود خارج می شود.

متخصص مشــاوره تغذیه و رژیم درمانی افزود: پرخوری می تواند عاوه بر افزایش وزن و چاقی 
مشــکات دیگری را هم به وجود بیاورد. یکی از این مشکات فشاری است که به معده وارد می 
شود. بافت معده انعطاف پذیر است و وقتی که غذای زیادی وارد آن شود دیواره آن که فشار زیادی 
را تحمل می کند بازتر می شود. درست به همین دلیل است کسانی که پرخوری می کنند کم کم 

این پرخوری برای آنها تبدیل به عادت می شود چرا که معده آنها دیگر باز شده است.   

وی در ادامه گفت: حالت استاندارد از بین می رود و معده که باید آن پیام سیری را به 
مغز ارسال کند دیگر نمی فرستد و آن را به تعویق می اندازد. با این رویه فرد کم کم 

مبتا به پرخوری های غیرقابل ارادی و کنترل می شود.
اولیایی بیان داشت: پرخوری مثل یک جاده یک طرفه ای می ماند که مدام وضعیت را 
بدتر می کند. بحث فشار معده که به علت پرخوری ایجاد می شود می تواند مشکات 

دیگری را هم به وجود بیاورد؛ همانند ریفاکس.
این متخصص تغذیه یادآور شد: ریفاکس وقتی اتفاق می افتد که دریچه معده به مری 
خوب عمل نمی کند و محتویات معده به همراه اسید به مری برمی گردد. این می تواند 
در اثر فشار پرخوری باشد که فرد انجام داده است و احساس ترش کردن هم می کند. 
برخورد اسید معده با مری و حلق نیز خود می تواند باعث مشکات دیگری شود. حتی 

ممکن است این وضعیت برای آنها باقی بماند.        
وی اذعان داشت: نتیجه دیگر پرخوری مشکات ناشی از چاقی است. چاقی مادر مریضی ها به 
شمار می رود. وقتی که چاقی پدید می آید افزایش قند خون و چربی خون و افزایش اسید اوریک 

پدید می آید. افزایش اسیداوریک خود باعث به وجود آمدن بیماری نقرس می شود.
متخصص مشاوره تغذیه و رژیم درمانی خاطرنشان کرد: فشار وزن نیز آسیب های متعددی به 
مفاصل یک فرد می زند. هر چقدر وزن بالاتر برود فشار بر روی مفاصل به خصوص در ناحیه زانوها 

بیشتر می شود و آرتریت ها را پدید می آورد.
وی گفت: در رابطه با در هم خوری مشکات دیگری وجود دارد. هر ماده غذایی زمان خاص خودش 
را برای هضم می طلبد. گاهی اوقات برخی از غذاهایی که با هم خورده می شود با توجه به اینکه 

ساعات هضم متفاوتی دارد مشکاتی را برای فرد به وجود می آورد.
اولیایی ادامه داد: به عنوان مثال ممکن است میوه و سبزیجات به کمتر از یک ساعت نیاز دارند 
که در معده بمانند ولی غذاهایی مثل گوشت و برخی دیگر از مواد حاوی چربی لازم است زمان 
بیشتری در معده سپری کنند. همزمانی خوردن میوه و غذاهای چربی دار می تواند به آسیب زدن 
به ویتامین های موجود در میوه و سبزیجاتی بشود که ســاعت ها باید در سیستم گوارش باقی 

بمانند و در تماس با اسید باشند.
این متخصص تغذیه تاکید کرد: بهتر است که درست خوردن را در نظر داشته باشیم. باید سعی 
کنیم تعداد وعده های غذایی را زیادتر کنیم و حجم این وعده هــا را در حد نیاز به حد کمتری 
برسانیم تا سیستم گوارش تحت فشار و اســترس قرار نگیرد.اولیایی در رابطه با میوه انار که در 
شب یلدا بسیار مصرف می شود و ممکن است مشکاتی را هم به وجود بیاورد اذعان داشت: این 
مشکات برای افرادی است که به برخی آنزیم های موجود در انار حساسیت دارند. این آنزیم ها 
می تواند مانع عملکرد برخی دیگر از آنزیم های موجود در بدن شود. این در شرایطی است که فرد 
حساسیت هایی غذایی داشته باشد و یا اینکه آنقدر در خوردن انار افراط کند که در نهایت منجر به 
پدید آمدن مشکل برای او شود.         وی افزود: انار گاهی اوقات اختالات و مشکات گوارشی و هضم 
و جذب ایجاد می کند. مثا برخی ممکن است بعد از خوردن انار حالت تهوع ، درد شکم و اسهال 
بگیرند. البته این شرایط گذرا است و بعد از مدتی می تواند حل بشود. اولیایی تاکید کرد: گاهی 
اوقات نیز برخی افراد به انار حساسیت دارند که نشانه های آن خارش و تورم است و در برخی موارد 
آنقدر وخیم می شود که به مرحله سختی در تنفس می رسد و یا بلع دردناکی به وجود می آورد.

این متخصص رژیم درمانی بیان داشت:  انار مشکلی ندارد به شرط اینکه در تعادل باشد و افراطی 
در خوردن آن وجود نداشته باشد. انار منبع بسیار خوب ویتامین C به شمار می رود و آنتی اکسید 
بسیار زیادی دارد که با رادیکال های آزاد در بدن که ناشی از آلودگی هوا و غذا است می جنگد. انار 
همچنین خواص ضدسرطانی دارد.اولیایی تاکید کرد: در شب یلدا با بحث افراط در مصرف مواد 
غذایی روبرو هستیم به خصوص شیرینی و آجیل. برخی فکر می کنند چون آجیل خیلی مفید است 
بنابراین هر مقداری از آن را می توان مصرف کرد اما واقعیت این است که آجیل ها حاوی چربی 
بسیار زیادی هستند و این چربی از نظر انرژیی با چربی های دیگر فرقی ندارد.   متخصص مشاوره 
تغذیه و رژیم درمانی گفت: البته این چربی ها از نظر کیفی بسیار بهتر هستند و منجر به افزایش 
کلسترول بد خون نمی شود اما چربی به هر حال به ازای هر گرم ۹ کالری است و آجیل ها معمولا 
آنقدر خوشمزه هستند که فرد اختیار تعادل را از دست می دهد و ممکن است مصرف خود را بالا 

ببرد. هم از نظر وزنی و هم از نظر آلرژیکی برخی از آجیل ها مشکل ساز می شوند. 

پرخوری در شب یلدا ممنوع

بازار کار

جهت درج آگهی های 
استخدامی خود در 
 روزنامه اخبار اصفهان

  با شماره
32274500 

 تماس حاصل فرمایید 

بازار کـار

استخدام مسئول بازرگانی در اصفهان
واتساپ ۰۹۱۳۴6۰۴۷۱۵

استخدام برقکار صنعتی جهت 
همکاری در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۳۸۹۱۲۸۸

استخدام پشتیبان نرم افزار در گروه 
مهندسی آی کن در اصفهان

job@ican.ir ایمیل

استخدام کارمند اداری آقا با حقوق 
اداره کار و مزایا در اصفهان
موبایل ۰۹۱۳۵۷۷۹۳6۳

استخدام نیروی فنی آشنا به جوش 
در اصفهان

موبایل ۰۹۱۳۳۸۹۱۲۸۸
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Pak FM spox.:
Rimdan-Gabd 
border to strengthen 
Iran-Pakistan trade 
relation
Pakistani Foreign Ministry 
Spokesman said that the opening 
of the Rimdan-Gabd border is a 
big step towards strengthening 
relations between the two 
neighboring countries."The 
project of opening a new border 
crossing is part of our planned 
cooperation with neighboring 
Iran," said Zahid Hafeez Chaudhri 
on Saturday. "The Rimdan-

Gabd crossing will be officially 
opened today and this action 
will increase trade relations 
between Iran and Pakistan and 
facilitate the transportation of 
citizens of the two countries," he 
added.He noted, "Strengthening 
relation between people 
of Iran and Pakistan is the 
main goal of opening the new 
border crossing."The official 
inauguration ceremony of the 
Rimdan-Gabd border will be held 
today in the presence of Iranian 
Road Minister Mohammad 
Eslami, as well as other Iranian 
and Pakistani officials in Dashtiari 
County in Sistan and Baluchestan 
Province.

Pfizer not only 
option for Iran to 
buy coronavirus 
vaccine
 Head of the National 
C o r o n a v i r u s 
Taskforce’s Scientific 
Committee stressed 
on Friday that Iran has 
not ruled out purchase 
of coronavirus vaccine, 
saying that the vaccine 
produced by Pfizer is 
not the only option for 
Iran because there are 
other vaccines that 
meet the country's 
conditions.
Talking to IRNA, 
Mostafa Qane'ei 
added that two issues 
matters in buying 
Pfizer vaccine; one is 
its price and the other 
the temperature minus 
70 it should be kept 
and transported to 
farthest points across 
the country.
While Iran is able 
to buy a vaccine 
whose cold chain 
is compatible 
with the country's 
infrastructure and 
its price is more 
appropriate and 
is produced by a 
reputable company, 
there is no reason to 
buy a vaccine that it 
completely lacks the 
infrastructure needed 
for its transport, he 
said.
Iran will not replace 
Pfizer vaccine with 
those of Russia and 
China, he said, noting 
that Europe now 
also has a vaccine, 
and AstraZeneca  
announced that it 
will produce its own 
vaccine as many as 
three billion doses, and 
in any case, this vaccine 
does not require a cold 
chain, and it is also a 
valid production.
It is a vaccine 
proposed by the 
University of Oxford 
and AstraZeneca 
has finalized its 
production, he said, 
noting that this 
vaccine, compared to 
Pfizer vaccine has no 
problem both in terms 
of price and amount 
of production and 
transmission chain; 
Therefore, there is 
not only one option in 
buying coronavirus 
vaccine.
As to the efficiency 
of the European 
vaccine produced by 
AstraZeneca, Qane'ei 
said that according 
to the documents 
published it is effective 
up to 95%.
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 The demand was 
made by Iranian 
Minister of Industry, 
Mines and Trade 
Alireza Razmhosseini 
in a videoconference 
with Turkish Trade 

Minister Ruhsar Pekcan.
“Iran and Turkey are two 
neighboring, friendly and 
brotherly countries which 
have always had broad 
trade exchanges in addition 
to historical and cultural 
commonalities,” said the 
Iranian minister.
He said Iran-Turkey trade 
exchanges have hovered 
around $10 billion over the 
past five years.
“Due to the coronavirus 
outbreak and its impacts 
on business and trade, the 
volume of mutual trade 
exchanges stood at $4.3 over 
the second and third quarters 
of 2020, and we seek to 
increase this trade and the 
necessary potential exists to 
do that,” said Razmhosseini.
He underlined the current 
international situation 
is prepared for the 
enhancement of trade 
exchanges between the two 
countries.

“It is possible to promote 
exchanges in the trade domain 
and the two countries stand 
ready to expand their relation 
in that regard,” he noted.
He further added Tehran 
will follow up on talks held 
and agreements reached in 
a meeting of the Joint Iran-
Turkey Commission back 
in August so that the two 
countries can increase their 
trade within a “win-win” 
framework.
He said Iran needs 
commodities like grain, soya 
bean meal, oilseeds, and oil 
and in case Turkey produces 
those commodities, Iran is 
interested in buying them 
from Turkey otherwise it can 
provide them through Turkish 
intermediary companies by 
using its assets in Turkish 
banks.
Meanwhile Pekcan, for his 
part, said that Turkey will 

stand by Iran in hard times and 
it will prioritize foodstuff and 
medicines and it will lay the 
grounds that Iran could use its 
banking assets for imports of 
foodstuff and medicines.
He also announced his 
country’s readiness for 
enhancing bilateral trade 
volume based on a win-
win policy and for boosting 
cooperation, especially in the 
coronavirus condition.
He referred to his phone 
talks with the Chief of Staff 
of the President of Iran Mr. 
Mahmoud Vaezi, saying 
that Turkey is ready to 
open the way for traders 
and entrepreneurs of both 
countries for enhancing the 
bilateral trade volume and 
economic exchanges.
Pekcan also pointed to the 
videoconference between 
economic officials of 
both countries in August 

2020 and said during the 
videoconference both 
sides underlined full 
implementation of the 
approvals of the 27the joint 
economic commission of both 
countries.
He also underscored the 
full implementation of the 
preferential trade agreement 
of both countries which was 
signed in January 2015.
A study compiled recently 
by the Tehran Chamber of 
Commerce (TCCIM) shows 
Iran’s exports to Turkey 
suffered a considerable 
decline in the 10 months to 
the end of October mainly 
because of a drop in crude and 
oil product shipments.
Excerpts of the TCCIM analysis 
published last week showed 
that shipments from Iran to 
Turkey had dropped nearly 
74 percent year on year in 
October to $795 million.

Tehran, New Delhi 
economies complement 
each other: Envoy
 Iran's Ambassador to India Ali Chegeni in 
his meeting with the Minister of chemicals and 
fertilizers of India and his deputies pointed to 
the capacities of the two countries and their 
complementary economies, and said that the Iranian 
and Indian products can meet the mutual needs of 
both sides.
According to the Iranian Embassy in India, both sides 
in their meeting discussed trade capacities of the two 
countries in different agriculture sectors, especially 
in the format of direct and joint investment.
In the field of imports, medical cooperation, 
pharmaceutical industry, capacities and exemptions 
of Chabahar Port and benefiting from geographical 
proximity of both countries were among other issues 
discussed in the meeting.
Both sides urged the parties to continue efforts to 
enhance bilateral trade and investigate ways to 
increase cooperation and further expand bilateral 
trade relations. 

New cross-border gateway, 
to facilitate bilateral trade, 
transportation: Iranian 
ambassador
 The Ambassador of the Islamic Republic of Iran 
to Pakistan on the occasion of the inauguration of 
Rimdan-Gabd cross-border gateway said it reflects the 
importance of Iran’s relations with Pakistan, through 
which bilateral trade and public relations would be 
further enhanced.
Mohammad Ali Hosseini in an interview with IRNA said 
Iran has a 900-kilometer border with Pakistan, but there 
is only one official crossing between the two countries at 
Mirjavah-Taftan.
He added for this reason, the top officials of the two 
countries decided to open the other two crossings 
"Rimdan-Gabd" and "Pishin-Mand".He said now, 
the work related to infrastructure at the Rimdan-
Gabd crossing has been completed and today it was 
inaugurated with the presence of the officials of the two 
countries becoming the second official border between 
the two neighboring countries.
Hosseini called the official activity of the Rimdan-Gabd 
crossing an effective and important step in increasing 
and strengthening Iran's cooperation with its neighbor. 
He said: "Considering the importance of our country's 
relations with Pakistan, the activity of this new crossing 
naturally has benefits for both nations.He added this 
step would not only enhance economic and trade 
cooperation with more people to people contacts but 
will also curb drug trafficking.
 “In addition, the living standard of the border residents 
of the two countries and the security situation 
at the border points will also improve,” said the 
ambassador."Since Rimdan-Gabd crossing is also close 
to the port of Chabahar in Iran and the port of Gwadar 
in Pakistan, so it can help to increase cooperation 
between these two ports,” he said.Hosseini added if 
Rimdan crossing is used, the traffic load and traffic 
congestion in the only official border of the two countries 
located in Mirjavah-Taftan will be reduced.The Iranian 
ambassador to Pakistan said: "Increasing the crossings 
and at the same time developing the border markets 
will basically secure the interests of the two countries, 
especially strengthen the security of the two countries 
in the common border strip."
He said: "With the activity at the new border crossing 
and the strengthening of markets, we can see trade 
and economic prosperity between the two countries, 
especially the neighboring border provinces can benefit 
from this prosperity."

Iran has called on Turkey to find a way for Iran to tap 
into its assets with Turkish banks to purchase the 
commodities it needs directly from other countries 
through Turkish banks.

Iran wants to use its assets with Turkish 
banks to buy goods

news

Iran needs 
commodities like 
grain, soya bean 
meal, oilseeds, 
and oil and in 
case Turkey 
produces those 
commodities, 
Iran is interested 
in buying them 
from Turkey 
otherwise it can 
provide them 
through Turkish 
intermediary 
companies by 
using its assets in 
Turkish banks.
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Iran condition for 
foreign investment 
is not favorable; 
official
“Iran could have attracted 
foreign investments between 
40 to 50 billion dollars annually 
but due to the sanctions, lack of 
communication, lack of trade trust, 
the condition for foreign investment 
is not favorable,” Chairman of the 
Iranian and Foreign Joint Venture 
Investments Association told.

Speaking to ILNA news agency, 
referring to Iran-Europe Business 
Forum which was supposed to be 
held on Monday but was postponed, 
Seyed Hossein Salimi said “In such 
forums and gatherings the latest 
information about the condition for 
investment is presented for those 
who are eager to invest in Iran.”
“Such meetings and presentation of 
information can allure companies 
and investments and this forum 
could have the good output for the 
country which was unfortunately 

postponed due to some reasons.”
 He said those economic activists 
who are willing to work with Europe 
and European counterparts are the 
main losers of such postponements.
On the current condition of 
attracting foreign investment and 
significance of such forums, he said 
this forum could have a positive 
impact on foreign investment, 
adding that if the foreign 
investments in other countries are 
around 40 to 50 billion dollars or in 
Turkey, it is around $20b, it is around 

$3b annually in Iran which is an 
insignificant figure.
Salimi noted that Iran is among the 
top countries in the world in gas and 
electricity sectors and the country 
has many skillful workforces ready 
to work. He added the country 
could have attracted an annual 
foreign investment of 40 to 50 
billion dollars but sanctions, lack 
of communication and above of all 
lack of trade trust have made the 
condition unfavorable for foreign 
investment.
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Guterres made 
the remarks while 
reporting on the 
implementation 
of Security 
C o u n c i l 
resolution 2231 

on Friday.
Referring to the UN Security 
Council's July 20, 2015, 
move to endorse the Joint 
Comprehensive Plan of 
Action (JCPOA) which had 
been signed between Iran 
and the six world powers 
few days before the date the 
same year, the UN chief said 
the Council endorsed the 
Plan at the time and called 
upon all Member States, 
regional organizations 
and international 
organizations to support its 
implementation.
For the past five years, 
the Plan has been largely 
viewed by the international 
community as a testament 
to the efficacy of 
multilateralism, diplomacy 
and dialogue and success in 
nuclear non-proliferation, 
he added.
"I have consistently believed 
that the Plan is the best way 
to ensure a comprehensive, 
long-term and proper 
solution to the Iranian 
nuclear issue, as well as to 
contribute to regional and 
international peace and 
security.
"I note the continued 
commitment of its 
participants to preserve the 
Plan, and the importance 
of the Plan working for all, 
including by providing 
tangible economic benefits 
for the Iranian people.
"I have encouraged all 

States to support the Plan 
and believed that issues 
not directly related to the 
Plan should be addressed 
without prejudice to 
preserving the agreement 
and its accomplishments.
"I regret the steps taken by 
the United States since May 
2018, when it withdrew 
from the Plan.
"The reimposition by 
the United States of all its 
national sanctions, which 
had been lifted or waived 
pursuant to the Plan, is 
contrary to the goals set out 
in the Plan and in resolution 
2231 (2015)."
"Other steps taken by the 
United States to restrict 
activities allowed within 
the framework of the Plan 
may also impede the ability 
of the Islamic Republic of 
Iran and the other Member 
States to implement certain 
provisions of the Plan and of 
the resolution," the UN chief 
noted.
About Iran's measures to 
reduce commitments to the 
international deal after the 
first anniversary of the US 
withdrawal from the JCPOA 
in May, 2019, the UN chief 
said "I note that the Islamic 
Republic of Iran has stated 
that it wants to remain in the 
Plan and has emphasized 
that all of its measures since 
1 July 2019 are reversible."

He further referred to 
the latest reports from 
the International Atomic 
Energy Agency (IAEA) 
which stated that "Iran 
has decreased its stockpile 
of heavy water" and "has 
stayed within the Plan 
limits."
"I also urge the Islamic 
Republic of Iran to carefully 
take into account and 
address the other concerns 
raised by other participants 
in the Plan and by other 
Member States in relation 
to resolution 2231 (2015)."
Speaking about the world 
situation in the pandemic, 
Guterres stressed that "the 
importance of initiatives 
in support of trade and 
economic relations with 
the Islamic Republic of 
Iran, especially during 
the current economic and 
health challenges posed 
by the coronavirus disease 
(COVID 19) pandemic."
He also underscored the 
"important contribution 
of other Member States to 
preserving the Plan and 
continue to encourage 
them to work effectively 
with the participants in the 
Plan towards creating the 
conditions necessary for 
their economic operators 
to engage in trade with the 
Islamic Republic of Iran in 
accordance with resolution 

2231 (2015)."
Elsewhere, the chief talked 
of the June 2019 arms 
seizure by Australia and said 
"the photographic analysis 
indicates" that it was "not of 
Iranian manufacture."
Also about the assassination 
of the Iranian scientist, 
Mohsen Fakhrizadeh, 
the UN chief said "In a 
letter dated 27 November 
2020, the Permanent 
Representative of the 
Islamic Republic of Iran 
informed me and the 
President of the Security 
Council that on “27 
November 2020 in Absard 
city of Tehran province, 
Mr. Mohsen Fakhrizadeh, 
a prominent Iranian 
scientist, was assassinated 
in a terrorist attack."
Dr. Fakhrizadeh, Deputy 
Minister of Defense and 
Head of the Research and 
Innovation Organization 
of the Ministry of Defense 
of Iran, who was described 
by the Supreme Leader 
Ayatollah Ali Khamenei as 
"a distinguished nuclear 
and defense scientist", was 
assassinated and attained 
martyrdom on Friday 
evening, November 27, 
near the town of Absard, 
Damavand city, east to 
Tehran during a terrorist 
operation by the criminal 
agents of the Zionist regime.

MPs Rap European 
Parliament’s Resolution on 
Iran
An Iranian parliamentary commission condemned 
a resolution that the European Parliament has 
adopted on the human rights situation in Iran.
In a statement released on Saturday, the Iranian 
Parliament’s National Security and Foreign Policy 
Commission strongly condemned the European 
Parliament’s interference in the internal affairs 
of Iran after the MEPs adopted a “ridiculous” 
resolution about the Islamic Republic.
The Iranian commission also condemned a recent 
report published by the UK Parliament’s Foreign 
Affairs Committee about Iran as well as the French 
government’s reaction to the execution of an Iranian 
convict.
The National Security and Foreign Policy 
Commission said the European Parliament that 
is opposing capital punishment and supporting 
convicts is the very same institution that remained 
silent on the cowardly assassination of Iranian 
scientists, has sponsored anti-Iranian terrorists 
and separatists, and has hosted leaders of terrorist 
groups.
The statement came after the European Parliament 
adopted two resolutions taking stock of the human 
rights situation in China, Iran and Egypt.
The text of the resolution against Iran was approved 
in the European Parliament by 614 votes in favor, 12 
against and 63 abstentions.
Official blasts EP for anti-Iran 
resolution
 Secretary of Iran's High Council for Human Rights 
Ali Bagheri Kani on Friday blasted the European 
states' efforts to deny Iranian children's access to 
medicine, saying that Europeans are now accused 
of killing dozens of sick Iranian children, so they lack 
the authority to claim to be advocating human rights.
Referring to European Parliament's resolution on 
Iran's human rights situation, he said that those who 
prevent innocent children from gaining access to 
medicine are also not authorized to speak out even 
about animal rights.
Criticizing the European Parliament's recent 
resolution on human rights situation in Iran, Baqeri 
said that most of the European officials have played 
and continue to play an effective role in violating 
the rights of the Iranian people, including the right 
to life, the right to health, the right to education, the 
right to employment, and the right to development, 
by imposing illegal and oppressive sanctions on 
them.
Referring to the European Parliament's request to 
Iran to allow in a special rapporteur, he said that it 
is not necessary to travel to Iran to observe human 
rights violations, it is enough to walk in the corridors 
of the European Parliament to see terrorists whose 
hands are stained with the blood of 3,000 innocent 
Iranian citizens.

UN chief urges all countries to have trade 
exchange with Iran conforming to Res 2231

Secretary-General of the United Nations, 
António Guterres, called on all member states 
to preserve the July 2015 nuclear deal and 
engage "in trade with the Islamic Republic 
of Iran in accordance with resolution 2231 
2015))."
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Biden team, Trump admin. spar over 
transition meetings
 President-elect Joe Biden's transition team said Friday that the 
Defense Department had canceled meetings and asked that the 
department reverse its decision.
Earlier on Friday, President Trump's acting defense secretary, 
Chris Miller, said in a statement that some meetings planned for 
Friday had been rescheduled, and said there was a "mutually 
agreed upon holiday pause" on transition meetings, NPR 
reported.
Miller said the department would continue to provide "all 
required support" to Biden's review team, noting it had already 

"supported 139 interview sessions" with "more than 200 
personnel, 161 requests for information, and thousands of pages 
of non-public and classified documents."
Miller said the priority for the next two weeks would be 
responding to "essential requests for information" on Operation 
Warp Speed and COVID-19 "to guarantee a flawless transition."
But Yohannes Abraham, executive director of Biden's transition 
team, told reporters at a briefing that "there was no mutually 
agreed upon holiday break" and said there was no time to spare 
because of the delay in the start of the transition process.
He said that career staff at the department and others have been 
helpful, but "there have been pockets of recalcitrance" among 
political staff, including at the Defense Department.

A US official who was not 
authorized to speak publicly 
told NPR's Tom Bowman that 
the canceled meetings were 
spurred by the Pentagon 
General Counsel's Office, which 
is required to be in every transition 
meeting. The counsel's office also has 
other duties and told Miller that it can't 
do everything, the official said.
So Miller decided to postpone the dozen or so 
meetings slated for Friday until January. The official said both 
the Biden and Trump camps agreed to a break.

"Other steps 
taken by the 
United States to 
restrict activities 
allowed within 
the framework 
of the Plan may 
also impede 
the ability of 
the Islamic 
Republic of Iran 
and the other 
Member States 
to implement 
certain 
provisions of the 
Plan and of the 
resolution," the 
UN chief noted.
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US to Close 
Two Russia 
Consulates
The US State Department 
informed Congress that it 
plans to shutter its last two 
consulates in Russia over caps 
set by Moscow on the number 
of diplomats that are allowed 
in the country.
In a letter to US congressional 
leaders sent Dec. 10 and 
obtained by The Hill, the 
administration said it 
will permanently close its 
Vladivostok consulate and 
temporarily halt work at the 
consulate in Yekaterinburg.
The letter confirming the 
closures was sent three 
days before news broke of a 
major hack of US government 
agencies that is believed to 
have been conducted by an 
elite Russian cyber espionage 
unit.
The consulate closures are “in 
response to ongoing staffing 
challenges of the US Mission in 
Russia in the wake of the 2017 
Russian-imposed personnel 
cap on the US Mission and 
resultant impasse with Russia 
over diplomatic visas,” the 
letter reads.
The chairs of the House 
and Senate Appropriations 
Committees, the Senate 
Foreign Relations Committee, 
the House Foreign Affairs 
Committee and some 
members of the House and 
Senate Subcommittees on 
State, Foreign Operations, and 
Related Programs signed the 
letter.
The move means the US 
embassy in Moscow will be the 
only diplomatic installation 
in Russia. It also leaves the US 
without a diplomatic presence 
throughout a massive swath 
of Russian territory, which 
will hinder both efforts by 
Americans to travel to Russia 
and Russians to obtain visas 
to the US.
Russia ordered the US close its 
embassy in St. Petersburg as 
part of a diplomatic row over 
Moscow’s poisoning of an ex-
Russian spy in Britain.
It was not immediately clear 
precisely when the consulates 
will be closed, after which the 
workers there will be moved 
to the Moscow embassy.
The reduction of the US 
diplomatic presence in Russia 
comes ahead of an expected 
chilling of relations between 
Washington and Moscow. 
While President Trump has 
declined to confront Russia 
over its meddling in the 
2016 and 2020 presidential 
elections and expressed 
support for President 
Vladimir Putin, President-
elect Joe Biden has indicated 
he will adopt a tougher tone 
with Russia over election 
interference as well as its 
presence in Ukraine and other 
areas of contention.
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China Says Does Not Support Any 
Renegotiation of JCPOA
The director-general of the department of arms control in China’s 
Foreign Ministry said China does not support any renegotiation of 
the 2015 nuclear deal between Tehran and world powers, formally 
known as the Joint Comprehensive Plan of Action (JCPOA).
“Iran has made it explicitly clear that once the US returns to the 
JCPOA and lifts all the sanctions they are ready to reverse all the 
steps they have taken, to reduce their commitment,” Fu Cong told 
CGTN.
“I think that is a major indication on the part of Iran and we have 
no reason to doubt that, because before the US withdrew from 
the agreement Iran was exemplary in its implementation of the 
agreement.”
During the recent interview, Fu said the key to unlocking the current 
situation surrounding the Iranian nuclear issue is the US return to 
the JCPOA commitments.
“We believe that the key to breaking this stalemate is for the U.S to 
return to the JCPOA,” he remarked.

“Of course, by that we mean that the US comes back to its 
commitments under the JCPOA and lifts all the sanctions related to 
the JCPOA. Both on Iran and third-party entities and individuals.”
“And, of course, on that basis, Iran should also come back to full 
compliance with the JCPOA. That's our view. And I would say that 
is a unanimous view of all the participants to the JCPOA,” he added.
Iranian officials have repeatedly voiced opposition to any 
renegotiations on the JCPOA, saying that the deal had once been 
negotiated and is no longer renegotiable.
Iranian President Hassan Rouhani said on Monday that the JCPOA 
is not renegotiable.
“There is one JCPOA that has been negotiated and agreed — either 
everyone commits to it or they don't,” the president said.
Rouhani also ruled out negotiations on Iran’s missile program and 
its influence in the region, saying that the Americans had tried to 
add the missile issue to the JCPOA but Iran rejected the issue.
“The Americans were trying for months to add the missile issue (to 
the nuclear talks) and this was rejected. Trump was uninformed 
and did not know about the matter, but Mr. Biden is well aware of 
the details of the deal,” the Iranian president said, adding, “I have not 
heard Biden say that we have to reach another agreement in order 

t o 
return to the nuclear 

deal, that is what Trump says.”
Back in November, Iran’s Foreign Minister Mohammad Javad Zarif 
said that the JCPOA is non-renegotiable, though Iran is ready to 
negotiate the US return to the nuclear deal.
“The US is still a UN member,” Zarif said in a tweet, adding, “If it 
meets its obligations as such under UNSCR 2231, we will fulfill 
ours under the #JCPOA. If the US then seeks to re-join the JCPOA, 
we're ready to negotiate terms for it to regain its 'JCPOA Participant' 
status.”



EU Parliament's anti-Iran res sycophancy for Biden
A senior Iranian Parliamentary advisor stressed that the hostile 
European parliament human rights resolution against Iran is 
sycophancy for Biden and a violation of Iranians' rights.
Hossein Amir Abdullahian, Special Assistant to the Iranian 
Parliament’s Speaker and Director General of International Affairs 
of the Parliament took to Tweeter on late Friday to   say, “Hostile @
Europarl_EN Res is sycophancy for Biden&violation of Iranians' rights.”
“Killers of kids w/special diseases via sanctions&hosting terrorist MEK are ineligible to 
speak abt HR, ask release of dual-national spies&murderer of Iranian scientist”, he said and 
added, “Europe thinks abt its interests.”

 Iranian President Hassan 
Rouhani expressed 
hope for the expansion 
of cordial relations with 
Qatar given the capacities 
of the two nations.
In a message to Emir of 
Qatar Sheikh Tamim bin 
Hamad al-Thani, Rouhani 
congratulated the Qatari 
leader and people on the 
Arab country’s National 
Day.
Hailing the close and 
friendly ties between 
Tehran and Doha, 
Rouhani said he is 
confident that the cordial 
relations will continue to 
grow for the fulfillment 
of interests of the two 
nations.
He also expressed hope 
that the great potential 
and capacities of Iran and 
Qatar would help promote 
mutual cooperation in all 
fields.

CALL TO PRAYER TIME IN ISFAHAN

WEATHER

 ISFAHAN
NEWS

Morning call to prayer : 
05:34:32   
Noon call to prayer : 
12:01:08  
Evening call to prayer: 
17:20:33  

2 0000 Rials

President Hopes 
for Enhancement of 
Iran-Qatar Ties

Headlines

4

 The First
 Bilingual

 Economic

 Newspaper

 In Isfahan

Province  Sunday ,December 20 , 2020,
No. 673

Iran has great capacities to expand 
renewable energy market: energy min.

5

High: 8 ° c
Low:-5°c

Iran
news

ISFAHAN
N E W SUN chief urges all 

countries to have 
trade exchange with 
Iran conforming to 
Res 2231

China Says Does 
Not Support Any 
Renegotiation of 
JCPOA

Iran condition for 
foreign investment 
is not favorable

5

5

4

Iran denies any new 
agreement on its 
nuclear program
Iran's ambassador and permanent 
representative to the Vienna-based 
international organizations said 
that the Reuters headline about the 
IAEA Director-General's remarks 
and the revival of JCPOA was sly and 
misleading.
Kazem Gharibabadi stated on Friday 
night that IAEA Director-General 
Rafael Grossi has never stated that 

the revival of JCPOA requires a new 
agreement.Gharibabadi announced 
his meeting with Grossi and pointed 
out that Grossi had stated that he 
did not mention the need for a new 
agreement in an interview with 
Reuters, and the text of his interview 
is clear in this regard and his talks 
were about the agency.He highlighted 
that in the interview with Reuters, 
Grossi said that in order to make the 
necessary arrangements for the 
reversibility of Iran's actions in case 
of the revival of JCPOA, a protocol, 
understanding, agreement, or 

document is needed within the 
Agency."Of course, the statement 
of the IAEA Director General that a 
document is needed for the Agency, 
in case of revival of JCPOA, does not 
necessarily have a technical and legal 
basis, and the necessary reaction in 
this regard was made on Thursday," 
he stressed.Gharibabadi criticized the 
atmosphere created by the Western 
media and stated: "Unfortunately, 
media outlets such as Reuters are 
pursuing their own political agenda, 
thereby violating professional and 
media principles."

Sepehrfar told IRNA that Global registration 
of St. Thaddeus Church ritual - which is held 
every year in Gara Kelisa (Black Church) - was 
fulfilled with the aim of further protecting this 
sacred ritual and fostering greater affinity 
among followers of the divine religions with 
the joint proposal of the Islamic Republic of 
Iran and Armenia.
Holding the Qara Kelisa (black church) 
Complex annual religious ceremony of 
Armenians known as Badarak is the symbol 
of religious minorities' freedom in exercising 
their rituals in the Islamic Republic of Iran, he 
said.
Badarak religious ceremony takes place on July 
in the Qara Kelisa and pilgrims from various 
countries take part in the event, observing 
the annual ceremony is not only indicative of 
different religions and ethnic groups' peaceful 
life, it also demonstrates peace and friendship 
among Iranians.
Foreign visitors and pilgrims could see 
Armenians' freedom of action to perform 
religious practices and share the experience 

with foreigners around the world. This is a 
very suitable way to combat the enemies’ 
anti-Iran propaganda about freedom of ethnic 
minorities to perform their rituals.
Qara Kelisa, also known as the St. Thaddeus 
Church, in Chaldoran County, northwestern 
Iran is one of the most ancient and most notable 
surviving Christian monuments of Iran that 
carries great significance for the country's 
Armenian Orthodox community.
Armenians regard Qara Kelisa as the world's 
first church and was constructed in 68 BC by 
one of the apostles of Jesus, Saint Thaddeus, 
who traveled to Armenia, then part of the 
Persian Empire, to preach the teachings of 
Christ.
The church is composed of two parts: a black 
structure, the original building of the church 
from which it takes its name and a white 
structure, the main church, which was added 
to the original building's western wing in 1810 
CE.
An ancient chapel two kilometers northwest 
of the church is said to have been the place 
where the first Christian woman, Sandokh, was 
martyred. The chapel is believed to be as old as 
Qara Kelisa.
The structure was inscribed along with two 
other monastic ensembles of the Armenian 
Christian faith namely St. Stepanos and the 
Chapel of Dzordzor.

The US House of Representatives and Senate, 
with little debate and with only hours to go before 
government funding expired, gave congressional 
leaders more time to try to craft a bipartisan 
COVID-19 aid bill that would ride along with the 
massive spending legislation.
"I believe all sides feel we are making good progress 
on a major relief bill that would travel with the full-
year appropriations measure," Senate Republican 
Leader Mitch McConnell, a Republican, said just 
before the temporary spending bill was passed, 
Reuters reported.
Trump signed the bill into law Friday night, the 
White House said, leaving lawmakers to try to beat 
a new Sunday midnight deadline, which comes 
almost exactly two years after an unresolved 
spending fight triggered a 35-day government 
shutdown, the longest on record.
After months of partisan finger-pointing and 
inaction, Republicans and Democrats have been 
negotiating intensely on what is expected to 
be the biggest package since spring to provide 
relief to a country struggling with a pandemic 
killing more than 3,000 people a day.With some 
support from Trump, who leaves office on Jan. 
20, and Democratic President-elect Joe Biden, 
they have reported progress.But significant 
differences remain, including a dispute over 
a Republican-backed plan to rein in Federal 
Reserve lending programs intended to ease the 
pandemic's economic sting.Some Republicans 
accused Democrats of using the lending authorities 
as a backdoor way to provide aid to state and 
local governments that Republicans dismiss as 
a "slush fund" for Democratic-controlled local 
governments.Other sticking points include relief 
for arts venues closed by COVID-19 restrictions 
and whether to include increased reimbursements 
from the Federal Emergency Management Agency 

to local governments for items like personal 
protective equipment for schools.
Many issues, though, have been settled. The 
coronavirus legislation is expected to include 
onetime checks for most Americans of about $600 
each, extended unemployment benefits of $300 
per week, help for states distributing the vaccine, 
and assistance for small businesses struggling 
through the pandemic.
Congressional leaders plan to attach the COVID-19 
aid to the $1.4 trillion spending bill.
The prospect of a government shutdown increased 
pressure to come up with a relief plan. An extended 
shutdown would force thousands more people out 
of work and disrupt services just as the country is 
ramping up distribution of coronavirus vaccines, 
though the effects would not be fully felt over the 
weekend.
"We have a government of 2 million people that are 
waiting every hour to find out if they are going to be 
working," Representative Steny Hoyer, the second 
most senior House Democrat, told reporters.
Congress was also spurred to action by an alarming 
increase in hospitalizations and deaths. The US 
coronavirus death toll, now over 311,000, is by 
far the world's highest and many Americans 
- who do not receive government aid that is 
automatic in many other nations - are at risk of 
homelessness and going hungry.Biden has said 
he wants COVID-19 relief for Americans passed 
immediately, promising to do more after he is 
sworn in on Jan. 20.Republicans also have a wary 
eye on the impact inaction might have on a pair 
of Jan. 5 runoff elections in Georgia, which will 
determine whether their party maintains control 
of the Senate for the next two years or hands it over 
to Democrats.
Democrats say Republican Senator Pat Toomey is 
promoting his plan to rein in the Fed's emergency 
lending authority in an effort to make it more 
difficult for Biden's incoming administration to 
handle the public health crisis.Toomey denied 
this, saying the lending authorities were expiring 
anyway.Larry Kudlow, director of Trump's 
National Economic Council, told reporters at the 
White House that the Trump administration was 
"strongly in support" of Toomey's plan.

Global registration of Thaddeus ritual fulfilled: 
official

Trump Approves Stopgap Funding Bill to Avoid 
US Government Shutdown

US President Donald Trump on Friday signed into law a two-day 
stopgap extension of existing federal funds passed by Congress to 
avoid a midnight government shutdown, as lawmakers negotiate 
a 900$ billion pandemic aid bill and as part of 1.4$ trillion 
government spending package.

Deputy Director General of Cultural Heritage, Handicrafts and 
Tourism Department of West Azarbaijan province Hassan 
Sepehrfar said on Saturday that global registration of St. 
Thaddeus Church pilgrimage signifies Iranian respect for divine 
religions.

"We have a 
government of 
2 million people 
that are waiting 
every hour to 
find out if they 
are going to 
be working," 
Representative 
Steny Hoyer, the 
second most 
senior House 
Democrat, told 
reporters.

The church is 
composed of 
two parts: a 
black structure, 
the original 
building of the 
church from 
which it takes 
its name and a 
white structure, 
the main 
church, which 
was added to 
the original 
building's 
western wing in 
1810 CE.



قیمت مرغ به ۲۲ هزار و ۵۰۰ تومان رسید
نایب رئیس کانون سراسری مرغداران گوشتی کشور با بیان اینکه قیمت مرغ در بازار به ۲۲ تا ۲۲ هزار و ۵۰۰ 

تومان در هر کیلوگرم رسیده است، گفت: پیش بینی افزایش قیمت برای این کالا نداریم.
حبیب اسدالله نژاد با بیان اینکه میانگین قیمت کشوری هر کیلوگرم مرغ زنده بین ۱۵ هزار و ۵۰۰ تومان تا 

۱۶ هزار و ۵۰۰ تومان است، گفت: قیمت مرغ گرم آماده طبخ نیز بین ۲۲ هزار تا ۲۲ هزار و ۵۰۰ تومان است.
وی با اشــاره به اینکه نرخ مصوب مرغ نیز ۲۰ هزار و ۴۰۰ تومان اســت، افزود: این قیمت همچنان مورد تأیید 

تولیدکنندگان نیست به دلیل اینکه بعد از تصویب این نرخ، ستاد تنظیم بازار در دو مرحله نرخ مصوب نهاده های دامی 
را افزایش داده و قیمت هر کیلوگرم کنجاله سویا از ۲,۷۰۰ تومان به ۳,۲۰۰ تومان و قیمت هر کیلوگرم ذرت از ۱,۵۰۰ 

تومان به ۱,۷۰۰ تومان رسیده است ضمن اینکه از زمان تصویب نرخ قبلی ما شاهد افزایش هزینه های تولید از قبیل حمل، دارو، 
واکسن، تجهیزات مصرفی و جوجه هستیم. این فعال بخش خصوصی تصریح کرد: باید ستاد تنظیم بازار زمانی که قیمت نهاده را افزایش 

می داد درباره نرخ مرغ و جوجه یکروزه نیز تصمیم گیری می کرد و قیمت مصوب آنها را افزایش می داد چرا که قیمت های فعلی منطقی م منطبق 
با هزینه ها نیست و ما خواستار اصلاح آن هستیم. اسدالله نژاد اضافه کرد: با قیمت های مصوب فعلی نهاده ها، قیمت مرغ زنده باید حدود ۱۷ هزار 

تومان باشد و قیمت مرغ گرم نیز باید حدود ۲۴ تا ۲۵ هزار تومان باشد. 

 ۳ میلیون تولیدکننده در مشاغل خانگی فعال هستند
وزیرکار با بیان اینکه ۳ میلیون تولیدکننده محصولات مشاغل خانگی داریم، گفت: در راستای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی، شیوه نامه استقرار مسیر استانداردسازی مشاغل خانگی تدوین شده است. به گزارش وزارت 
وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، »محمد شریعتمداری« در آئین رونمایی از شیوه نامه و موافقت نامه استقرار 
مسیر استانداردسازی مشاغل خانگی که با حضور معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهور، رئیس سازمان ملی 

استاندارد ایران و معاون توسعه اشتغال وزارت کار به صورت مجازی برگزار شد، اظهار داشت: هم اکنون بیش از ۳ 
میلیون نفر، تولید کننده محصولات مشاغل خانگی هستند که قطعاً آمار حقیقی فعالین مشاغل خانگی بسیار بیشتر 

از این رقم است و افراد بسیاری به صورت غیر رسمی در این حوزه فعالیت دارند. وی پیرامون اثرات مثبت استاندارد سازی 
مشاغل خانگی گفت: اگر فعالان حوزه مشاغل خانگی اثرات مثبت استاندارد سازی مشاغل خانگی را ببینند قطعاً مشوق دیگران 

خواهند شد و این امر حتی می تواند اشتغال زایی بیشتری را هم به دنبال داشته باشد. شریعتمداری افزود: استانداردسازی و ارتقای محصولات برای 
ورود به بازار و ایجاد اعتماد در مصرف کننده قطعاً اندازه بازار مصرف و تولید را افزایش خواهد داد. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: سهم مشاغل 
خانگی از اشتغال کل کشور هم اکنون بین ۴ تا ۶ درصد است که به راحتی می توان این رقم را افزایش داد. همین سهم در تولید ناخالص داخلی بین ۲ 

تا ۵/۲ درصد است که با توجه به شرایط پیش رو و وضعیت کرونا در کشور با توسعه مشاغل خانگی این سهم می تواند افزایش پیدا کند.

باشگاه خبرنگاران
گـــزارش
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در طول تاریخ، 
آیینه دیرینه و سنت 

ایرانیان در شب 
یلدا برگزار شده 

و امسال با رعایت 
دستورالعمل های 

بهداشتی و اجتناب از 
دورهمی ها در محیط 

خانواده این سنت 
برگزار می شود

اقتصاد ایران
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سخنگوی گمرک ایران 
اعلام کرد:

صادرات ۴7 میلیون 
 دلاری فرش
 در هشت ماه

ســخنگوی گمرک ایران گفت: 
در هشــت ماهه سال جاری ۴۷ 
میلیون و ۹۱۹ هــزار ۶۶۳ دلار 
فرش دســتباف به جهان صادر 
شــده اســت که با مدت مشابه 
سال قبل کمتر از ۸۰۰ هزار دلار 

فاصله دارد.
»ســید روح اله لطیفی« اظهار 
داشــت: تا پایان آبان ماه ســال 
جاری صــادرات گبــه و فرش 
دستباف با پشــم و موی نرم، دو 
میلیون و ۷۱۱ هزار و ۵۸۴ دلار 
را تجربه کرده است که این رقم 
در مدت مشابه سال ۹۸ به چهار 
میلیون و ۱۶۱ هزار و ۱۴۶ دلار 

رسیده بود.
وی با بیان اینکه صادرات ســایر 
کفپوش های بافته شــده با پشم 
و کرک نرم حیوانات در سال ۹۸، 
حدود ۳۸ میلیــون و ۸۱۶ هزار 
دلار بوده است، خاطرنشان کرد: 
این رقم در ســال جاری به ۳۹ 
میلیون و ۲۶۶ هزار و ۷۶۳ رسید.

سخنگوی گمرک تصریح کرد: 
در هشت ماهه سال گذشته پنج 
میلیون و ۶۹۷ هزار و ۱۰۰ دلار 
فرش های نســاجی و گره بافت 
صادر شده است که این رقم در 
مدت مشابه سال جاری صادرات 
پنج میلیون و ۹۴۱ هزار و ۳۱۶ 

دلار را تجربه کرده است.
وی با بیان اینکه مجموع صادرات 
هشــت ماهه ســال ۹۸ به ۴۸ 
میلیون و ۶۷۴ هزار و ۶۶۷ دلار 
رسید، گفت: در ســال جاری تا 
پایان آبان ماه، ۴۷ میلیون و ۹۱۹ 
هزار و ۶۶۳ دلار فرش دستباف 

به جهان صادر شده است.
به گفتــه وی، میــزان صادرات 
فرش دســتباف در هشت ماهه 
ســال جاری در مقایسه با مدت 
مشابه سال گذشته حدود ۷۵۵ 
هزار دلار کاهش را نشان می دهد 
که بــا توجه به شــیوع ناگهانی 
ویروس کرونا و بسته بودن مرزها 

منطقی به نظر می رسد.
لطیفی با بیــان اینکه بر خلاف 
برخی ادعاها کاهش قابل توجهی 
در صــادرات فرش دســتباف 
نداشته ایم، اظهار داشت: فرش 
محصولی اســت که به تدریج به 
فروش می رسد و امکان بازگشت 
ارز حاصــل از صــادرات آن در 
مهلت هفت ماهه امکان ووجود 
نداشت و به همین دلیل برخی 
گمانــه زنی ها مبنــای کاهش 
چشــمگیر صادرات این کالای 
ایرانی را داشــت اما بر اســاس 
آمارها صــادرات و فروش فرش 
دستباف همانند ســابق انجام 

می شود.
در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ که 
نیمه آذرماه سال جاری از سوی 
دولت دوازدهــم تقدیم مجلس 
شورای اسلامی شد، برای ارتقا و 
بهبود بهره وری، تثبیت، افزایش 
ســهم صادراتی و بازاریابی های 
داخلی و خارجی فرش دستباف 
۱۵ میلیــارد و ۵۲۰ میلیــون 
تومانی در نظر گرفته شده است 
و برای اتحادیــه مرکزی فرش 
دســتباف ایران به عنوان کمک 
پنج میلیــارد تومان پیش بینی 
شده است. همچنین آمار تجارت 
خارجی کشــور در هشت ماهه 
ســال جاری حاکی از تبادل ۹۷ 
میلیون و ۷۰۰ هــزار تن کالا به 
ارزش ۴۴ میلیارد و ۶۰۰ میلیون 

دلار است.

ایسنا
خـــبـــر
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  بررســی ها از بــازار مرغ و 
ماهی نشــان می دهد که 
قیمت هر کیلو مرغ گرم در 
خرده فروشی ها از ۲۰ هزار 
و ۴۰۰ تا ۲۳ هــزار تومان، 
سینه با کتف ۴۵ هزار تومان، 
سینه بدون کتف ۴۶ هزار 
تومان، فیله مرغ ۴۸ هزار تومان، قزل آلا ۴۷ 
تا ۴۸ هزار تومان، ســفید دریایی ۹۰ هزار 
تومان، آزاد ۳۵ هزار تومان، شوریده ۹۵ هزار 
تومان، سالمون نروژ ۱۳۰ هزار تومان، حلوا 
۹۵ هزار تومان و شیر ۸۵ تا ۹۰ هزار تومان 
است که برخی مسئولان انتقاداتی نسبت به 

این نرخ ها دارند.
با وجود اظهار نظر تولیدکنندگان مبنی بر 
فراوانی تولید خشــکبار و تعادل قیمت به 
دلیل کاهش صادرات، اما بازار حرف دیگری 

برای گفتن دارد.
رصد ها نشان می دهد که قیمت هر کیلو 
پسته از ۱۸۰ تا ۲۸۰ هزار تومان، مغز فندق 
۲۶۰ تا ۳۰۰ هزار تومان، تخمه ژاپنی ۴۵ تا 
۷۰ هزار تومان، کدو گوشــتی ۸۰ تا ۱۰۰ 
هزار تومان، بادام زمینــی ۵۰ تا ۸۵ هزار 
تومان، نخودچی ۳۵ تا ۷۰ هــزار تومان، 

آفتابگردان ۳۰ تا ۶۵ هزار تومان، مغز گردو 
۲۶۰ تا ۳۰۰ هزار تومان، کشمش ۴۵ تا ۶۰ 
هزار تومان، مغز بادام درختی ۲۶۰ تا ۳۰۰ 
هزار تومان، برگ زردآلــو ۵۵ تا ۷۰ هزار 
تومان، بادام هندی ۳۰۰ تا ۴۵۰ هزار تومان، 
آجیل شیرین مخصوص شب یلدا ۱۳۰ تا 
۱۹۰ هزار تومان، آجیل مخلوط شور ۱۰۰ 
تا ۱۸۰ هزار تومان و آجیل چهار مغز ۲۰۰ تا 
۲۵۰ هزار تومان است که نسبت به سال های 
قبل جهش چند برابری داشــته است که 
امکان خرید برای بســیاری از دهک های 

جامعه وجود ندارد.
از روز ها قبل بســیاری از مغازه های میوه 
فروشی به استقبال یلدا رفتند به طوری که 
بسیاری از پیاده رو های جلو مغازه ها  از سبد 
و جعبه های میوه مخصوص این شب اعم از 
خرمالو، انار، هندوانه، ازگیل، پرتقال و دیگر 
میوه های رنگارنگ این فصل مملو است که 
بسیاری از رهگذران اقدام به خرید و برخی 
دیگر قیمت ها را سوال می کنند تا بتوانند در 
کانون گرم خانواده خود به دور از تجمع این 
شب را سپری کنند. حال به سراغ مسئولان 
ذی ربط می رویم تا از آخرین جزئیات بازار 
شب یلدا و وضعیت تقاضا نسبت به شیوع 

ویروس کرونا با خبر شویم:
  آرامش بازار مرغ در شب یلدا/ نرخ 

هر کیلو مرغ ۲۲ هزار و ۵00 تومان 
حبیب اسداله نژاد نایب رئیس کانون انجمن 
صنفی از ثبات قیمت مرغ در بازار خبر داد 
و گفت: هم اکنون قیمت هر کیلو مرغ زنده 

۱۵ هزار و ۵۰۰ تا ۱۶ هــزار تومان و مرغ 
گرم ۲۲ هزار و ۵۰۰ تومان اســت. با توجه 
به عرضه مرغ منجمد و گرم با نرخ مصوب 
پیش بینی می شود که بازار مرغ در شب 

یلدا نوسان چندانی نداشته باشد.
اسداله نژاد با اشاره به اینکه ۸۰ درصد نهاده 
دامی با نرخ مصوب تامین می شود، بیان 
کرد: اگر ۲۰ درصد مابقی نهاده های دامی 
با نرخ مصوب تامین شود، مرغداران به ادامه 
تولید دلگرم می شوند. نایب رئیس کانون 
انجمن صنفی مرغداران گوشتی ادامه داد: 
عدم تعادل بین عرضه نهاده و تقاضا موجب 
شد که شــاهد افزایش جهش قیمت در 
برخی نهاده ها همچون کنجاله سویا باشیم.

این مقام مسئول مشــکل کنونی سامانه 
بازارگاه را همچنان تاخیر در تحویل نهاده ها 

اعلام کرد.
وی ادامه داد: اگر این مشکل برطرف شود 
می توان امیــدوار بود با تامیــن نهاده ها با 
قیمت مصوب بازار سیاه نهاده های دامی 

از بین برود.

  آجیل شب یلدا چطور ضدعفونی 
کنیم؟

 همتیان یکی از تولیدکنندگان خشکبار  از 
فراوانی تولید اقلام آجیل و خشکبار خبر داد 
و گفت: با توجه به شرایط مساعد اقلیمی، 
امسال در تولید بسیاری از اقلام نسبت به 

سال قبل کمبودی نداریم.
وی افزود: در طــول تاریخ، آیینه دیرینه و 

سنت ایرانیان در شــب یلدا برگزار شده و 
امسال با رعایت دستورالعمل های بهداشتی 
و اجتناب از دورهمی ها در محیط خانواده 
این ســنت برگزار می شود. همتیان ادامه 
داد: به افراد توصیه می شود که از واحدهای 
صنفی معتبر اقدام به خرید آجیل و خشکبار 
کنند و برای اطمینان بیشتر پس از خرید 
نسبت به حرارت دادن آن در فر و روی گاز 
اقدام کنند که این امر موجب شده آلودگی 

های احتمالی از بین رود.
این تولیدکننده خشکبار کاهش صادرات را 
یکی دیگر از دلایل فراوانی محصول برشمرد 
و گفت: با توجه به گسترش ویروس کرونا و 
بسته شدن مرزها، میزان صادرات کاهش 
یافت که این امر در تعــادل قیمت در بازار 

داخل تاثیر گذار بوده است.

  ثبات قیمت شکلات در بازار شب 
یلدا/بازار شکلات تعریفی ندارد

 جمشید مغازه ای رئیس انجمن بیسکویت، 
شیرینی و شکلات  با اشــاره به اینکه بازار 
شــکلات تعریفی ندارد، اظهار کــرد: با 
گســترش ویروس کرونا و کاهش قدرت 
خرید خانوار، تقاضا بــرای خرید ۲۰ تا ۳۰ 

درصد کاهش یافته است.
وی افزود: علی رغم آنکه حاشــیه ســود 
تولیدکنندگان از ۱۴ تــا ۱۵ درصد به ۴ تا 
۵ درصد کاهش یافته اســت، اما به سبب 
لوکس بودن این محصول در سبد خانوار 
و نبود کالا در سبد مصرفی، بازار شیرینی 

و شکلات تعریفی ندارد.
مغازه ای با اشــاره به اینکه برنامه ای برای 
افزایش قیمت کماکان تا پایان سال نداریم، 

بیان کرد: در حال حاضر تولیدکنندگان سود 
خود را در سبد می بینند و چنانچه اتفاق 
خاصی در مواد اولیــه رخ ندهد، برنامه ای 
برای افزایش قیمت شکلات در بازار نداریم.

 آرامش بازار هندوانه در شب یلدا
مجتبی شادلو نایب رئیس اتحادیه باغداران 
تهران  از فراوانی هندوانه در بازار خبر داد و 
گفت: با توزیع هندوانه تازه از نوار جنوبی 
کشور، کمبودی در عرضه وجود ندارد که 

بخواهد بر نوسان قیمت در بازار دامن بزند.
 وی با اشاره به اینکه کمبودی در عرضه انار 
و خرمالو وجود ندارد، افزود: این محصولات 
در مهر و آبان برداشت شــده و هم اکنون 
از ذخایــر انباری و ســردخانه ای در حال 

توزیع است.

با نزدیک شدن به شب یلدا؛ 

طولانی ترین گرانی سال؛ جای نهادهای نظارتی خالی!
همه ساله از چند روز مانده به طولانی ترین شب سال، تقاضا برای 
خرید برخی اقلام به منظور اجرای این سنت دیرینه به حداکثر 
خود می رسد که امسال با وجود ویروس کرونا، شب یلدا متفاوت 

از سال های دیگر برگزار می شود.

حقوق و دستمزد

خودرو

عیدی کارگران را زودتر بدهید تا به زخم زندگی بزنند
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران بر لزوم پرداخت عیدی و پاداش کارگران تا قبل از 
پایان سال تاکید کرد و از کارفرمایان خواست در حد توان پرداخت عیدی کارگرانشان را به روزهای 

پایانی سال موکول نکنند تا کارگران از این طریق اقلام و مایحتاج مورد نیاز را تهیه کنند.

هادی ابوی اظهار کرد بر اساس قانون کمترین میزان عیدی کارگران، معادل دو برابر حداقل مزد و بیشترین میزان 
آن معادل سه برابر حداقل دستمزد مصوب شورای عالی کار است که کارفرمایان باید به کارگران خود بپردازند.

وی ادامه داد: امسال بر اساس گزارشهایی که از رصد میدانی داشتیم برخی از کارگران واحدهای صنفی عیدی 
خود را به نوعی دریافت کرده اند و کارفرمایان آنها پرداختی هایی به کارگران خود داشته اند که به حساب عیدی 

گذاشته شده است.
دبیرکل کانون عالی انجمن های صنفی کارگران افزود: به دلیل کرونا و تعطیلی بیشتر کارگاهها و کسب و کارها، 
فشار زیادی به کارگران و کارفرمایان وارد آمد و شیفت های کاری، فوق العاده ها و اضافه کاری ها حذف شد. در 
بعضی واحدها به دلیل رکود و مختل شــدن فعالیت، کارگران خانه نشین شدند و برخی دیگر از کسب و کارها 
با اعمال محدودیتهایی ادامه فعالیت پیدا کردند لذا از آنجا که کارگــران فاقد درآمد تامین کننده هزینه های 
زندگی هستند از کارفرمایان خود خواسته اند که تمام یا بخشی از عیدی را بپردازند تا از این طریق مشکلات و 

گرفتاری هایشان را برطرف کنند.

  عیدی قبل از پایان سال به درد کارگران می خورد
به گفته وی،  برخی از کارفرمایان با این توجیه که عیدی و پاداش پایان سال مثل عنوان آن باید در انتهای سال 
داده شود از هرگونه پرداختی در ماههای آخر سال خودداری یا آن را به روزهای پایانی سال موکول می کنند به 
نحوی که کارگران حتی نمی توانند بعد از عید استفاده لازم را از آن ببرند و در همان ماههای اول سال نو تحت 

تاثیر تغییر قیمت حامل های انرژی، آب و برق و کرایه تاکسی ها ارزش و اثر خود را از دست می دهد.
ابوی توصیه کرد: کارفرمایان در حد توانشان عیدی و پاداش کارگران را تا قبل از پایان سال به آنها بدهند چون در 
انتهای سال به دلیل ازدحام و شلوغی بانکها، پرداختی ها و واریز حسابها با مشکلاتی مواجه می شود؛ از طرفی این 
مبلغ قبل از پایان سال به درد کارگران می خورد و موکول کردن آن به شب عید یا بعد از سال نو کمکی به معیشت 
کارگران نمی کند لذا ایرادی ندارد که کارفرمایان عیدی و پاداش را پیش از اتمام سال بپردازند تا کارگران بتوانند 

اسباب و مایحتاج مورد نیاز زندگی را فراهم کنند و به اصطلاح به زخم زندگی بزنند.

قیمت خودرو به زودی متعادل می شود
رزم حسینی با تاکید بر اینکه ساخت داخل اهمیت دارد، گفت: در آینده نزدیک با حذف دلالان، قیمت خودرو 

در بازار واقعی خواهد شد.

علیرضا رزم حسینی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: ایران خودرو سهم ۵۴ درصدی در بازار خودرو ایران را به خود اختصاص 
داده است، این شرکت با پیشینه ای ۶۰ ساله شرکتی نامدار در منطقه است. انجام تمامی تعهدات خودرویی به مشتریان را 
در دستور کار قرار داده ایم و همچنین رفع تعهدات خودرویی به مشتریان و کاهش هزینه های سربار را در این گروه صنعتی 

دنبال کرده ایم.
او با تاکید بر اهمیت افزایش تولید گفت: خودروسازان باید نســبت به افزایش تولید خود توجه ویژه داشته باشند. طبق 
اعلام مدیران تا پایان سال بیش از ۵۰ درصد در حوزه خودرو کشور افزایش تولید خواهیم داشت که با این افزایش تولید، 
قیمت ها در بازار متعادل  و واقعی تر خواهد شد. دلالانی که از فضای به وجود آمده سو استفاده کردند با افزایش تولید خودرو 
و متعادل شدن قیمت ها بدون شک متضرر خواهند شد. وزیر صمت گفت: برای داشتن یک خودروسازی خوب در کشور، 
باید اصلاحات در ساختار خودروسازان، سهام خودروسازان و مدیریت صنعت خودروسازی داده شود؛ ما هم به دنبال اصلاح 
صنعت خودرو هستیم. این اتفاق باید گام به گام و مرحله به مرحله اتفاق بیفتد و با ایجاد بازار رقابتی خودروی با کیفیت به 
دست مردم برسد. او ادامه داد: حدود ۲ ماه است که در کمیته تخصصی خودروی وزارت صنعت، معدن و تجارت با حضور 
فعالان اقتصادی، تولیدکنندگان و کارشناسان با توجه به تجربه چهل ساله در این حوزه تصمیمات خوبی گرفته شده است. 

به دنبال ارتقاء توان تولید بخش خصوصی برای ایجاد بازار رقابتی هستیم.
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خودروساز چینی Xpeng قصد ورود به بازار اروپا را دارد
استارت آپ Xpeng اعلام کرد که قصد دارد خودروی الکتریکی G3 جدید خود را وارد اروپا کند.

استارت آپ چینی Xpeng به تازگی اعلام کرد است که قصد دارد خودروی جدید کراس اور الکتریکی خود 
با نام G3 را در ماه جاری وارد بخش غربی اروپا کند. خودرو G3 از گواهی WLTP 280 استفاده خواهد کرد 
و باتری موجود در این خودرو نیز ظرفیتی 33 کیلووات ساعتی دارد. باتری این خودرو از شارژ سریع پشتیبانی 

می کند و می تواند در مدت نیم ساعت ظرفیت باتری را از 30 تا 80 درصد شارژ کند. خودروی مذکور در آزمایش 
های تصادف نیز توانسته است امتیاز پنج ستاره را دریافت کند. قیمتی که شرکت Xpeng در این رابطه اعلام 

کرده است حدود 30 هزار پوند بوده و فعلا خبری از مدل بالا رده این خودرو نیست. استارت آپ Xpeng اولین خودرو 
خود را در سال 20۱8 به فروش رساند و در حال حاضر قصد دارد دو خودروی الکتریکی G3 و خودرو اسپورت P7 را وارد بازار کند 

که به ترتیب در سال های 202۱ و 2022 به طور رسمی وارد بازار جهانی خواهند شد. در این خودرو از ۱2 سنسور اولتراسونیک، هشت دوربین 
بسیار دقیق و با کیفیت بالا و سه سنسور رادار میلی متری استفاده شده است. نایب رئیس شرکت Xpeng اعلام کرد که این شرکت قصد دارد 
نگاه بلند مدتی به خودرو های چینی در بازار اروپا داشته باشد و تا جای ممکن خودرو های خود را بروزرسانی کند. علاوه بر این این شرکت به طور 
کامل اعتقاد دارد که برند های کره ای نظیر کیا اروپا را در انحصار خود در آورده است، اما قصد دارد تا جای ممکن با این قبیل شرکت ها رقابت کند.

اجازه دهید کارمندان دفتر کار 
خود را طبق میل خودشان و 
البته با توجه به سیاست های 
سازمان دکور کنند. آنها هر 

چه بیشتر در فضای کارشان 
احساس راحتی و رضایت کنند، 

شادتر و کارآمدتر خواهند بود

،،
برترین ها

یادداشـــت
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 علت ریزش های
 پی در پی بورس

یک تحلیلگر بازار سرمایه درباره علت 
ریزش های پی در پی شاخص بورس 
در روزهای اخیر، اظهار کرد: ریزش 
پر شــتاب بازار در ماه های گذشته 
باعث شد قیمت سهام شرکت ها به 
قیمت های ارزنده برسد و با افزایش 
جذابیت سهام شرکت ها در هفته های 
اخیر شــاهد وضعیت بهتر تقاضا و 
برگشت قیمتی سهام شرکت ها بودیم 
و از زمان محدوده یک میلیون و 200 
هزار واحدی شاخص سهام بسیاری از 
شرکت ها بازدهی بیش از 20 درصد را 
در روزهای اخیر تجربه کردند. احسان 
رضاپور افزود: ابهاماتی نظیر بودجه 
وضعیت سیاست بین الملل تعرفه ها و 
مسائل اقتصادی پایان سال باعث شد 
بسیاری از تحلیلگران پیش بینی کنند 
که افزایش قیمت هــا پایدار نخواهد 
ماند و فرصت خریــد در قیمت های 
پایین تر مجدد به سرمایه گذاران داده 

می شود.
وی گفت: به خصوص که ریزش های 
پرشتاب بسیاری از سرمایه گذاران 
را ترســانده و به این نتیجه رسانده 
اســت که با هر رشد مقطعی ترجیح 
می دهند با عرضه سهام های خود به 
شناسایی سود اقدام کنند این موضوع 
در گردش بیشتر بازار کمک کننده 
اســت. رضاپور با بیــان اینکه اخبار 
شرکت ها متفاوت است و نمی توان 
روند واحدی را بــرای کل بازار پیش 
بینی کرد، گفت: بسیاری از شرکت ها 
به واســطه اخبــاری کــه از بهبود 
وضعیت بنیــادی، نرخ های فروش، 
تولید، صادرات و کم شدن هزینه های 
مالی منتشر کرده اند اکنون وضعیت 

مناسبی دارند. 
وی افزود: همچنین برخی شرکت ها 
منتظر دریافت تاییدیه های گزارشات 
افزایش سرمایه هایشــان هســتند 
خبرهای مختلفی ارائه می دهند که 

تأثیرات متفاوتی در بازار دارد.
این تحلیلگر بازار ســرمایه گفت: به 
دنبال روند رشــد کوتاه مــدت بازار 
رسیدن قیمت ســهام شرکت ها به 
محدوده های مقاومتی، قرار گرفتن 
سرمایه گذارهای کوتاه مدت در سود 
جذاب باعث شد در هفته آخر آذرماه 
با افزایش فشار فروش مواجه شویم که 
در کنار عرضه اولیه هایی که در بازار 
اتفاق افتاد، هیجــان فروش تقویت 
شد. رضاپور افزود: بنابراین شاهد فشار 
فروش بیشتری در بازار بودیم به نظر 
نمی رسد این وضعیت اگر خبر سیاسی 
یا اقتصادی منفی به بازار مخابره نشود 
ادامه دار باشد، علاوه بر این در هفته 
آتی گزارشات آذرماه شرکت ها ارائه 
می شود که با توجه به نرخ دلار نیمایی 
بیش از 2۴ هــزار تومانی و وضعیت 
خوب قیمت های جهانــی می تواند 
تأثیر خوبی بر تقویت وضعیت بنیادی 
کشورها و تأثیر مثبت در چشم انداز 
سهام شرکت ها داشته باشد. وی ادامه 
داد: در نیمه دوم دی ماه نیز گزارشات 
۹ ماهه شرکت ها مخابره می شود که 
انتظار می رود حاکی از اتفاقات مثبت 
و خوبی در بسیاری از شرکت ها باشد، 
این عوامل در کنار یکدیگر می تواند 
موجب افزایش کف های قیمتی بازار 
و بهتر شدن وضعیت بازار در ماه های 
آینده شود. این تحلیلگر بازار سرمایه 
گفت: در بازار سرمایه ما در کوتاه مدت 
ســهام داران در بازدهی جذابی قرار 
گرفتند و شاهد افزایش عرضه ها بودیم 
و همزمان با فرارسیدن زمان عرضه 
اولیه اپال همراه بود که فشار فروش 
را تشدید کرد و بازار نیز هنوز اعتماد 
اصلی را جذب نکرده اســت تقویت 
عرضه در روزهای اخیر هیجانات بازار 

را افزایش داد.

ایسنا
تحلیــل بورس

ISFAHAN
N E W S

آذری جهرمی:

 ۵ هزار هسته استارت آپی در کشور باهم رقابت می کنند

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه شرکت های 
استارت آپی لکوموتیوهای اقتصاد دیجیتال هستند، گفت: 
پنج هزار هسته استارت آپی در کشور باهم رقابت می کنند 

اما هسته های سنتی قوی در کشور این استارت آپ ها را حمایت نمی کنند.

وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات امروز در شصتمین نشست کانون »لگاره جهرم« تاکید کرد: 
زمانی که قاره آمریکا کشف شد اسپانیایی ها دنبال طلا بودند و با وحشیگری تمام مناطق آنجا 
را اشغال کردند. آنها با اسیر کردن روسای قبایل و مردم بومی از آن ها تقاضای مقادیر زیادی 
طلا می کردند به طوری که یک حکومت مبتنی بر دیکتاتوری در آنجا شــکل گرفت که به 

بومی ها ظلم می کرد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات تصریح کرد: بعد از گذشت سال ها کسانی که مدیریت را در 
دست گرفتند متوجه شدند برای رشد باید مدل اقتصادی خود را به مدل مشارکتی تبدیل 
کنند و در این زمینه حضور فعالانه داشته باشند بنابراین چارچوبی از رقابت برای رشد شکل 
گرفت و قوانینی وضع شد که موجبات ترقی آمریکا را فراهم کرد درحالی  که در مکزیک و 

آرژانتین همچنان منابع طلا برای اسپانیایی ها وجود داشت.
وی تصریح کرد: امروزه مدل حکمرانی در کشورهای آمریکای میانه توجهی به نقش دادن به 

فعالان اقتصادی و مردم ندارد اما مدلی که در ایالات متحده وجود دارد آن ها را به 
سمت پیشرفت سوق داده است.

آذری جهرمی ادامه داد: عمده مسئولان کشورهایی مانند ایران که منابع طبیعی 
دارند، چارچوب های نظری خود را به ساختار تحمیل می کنند که همین موضوع 
سبب می شود خلاقیت و رشدی در کشور فوق بروز نکند زیرا باید متناسب نظر 

آن ها رفتار شود در حالی که اقتصاد امروز در جهان مبتنی بر خلاقیت است.

   اقتصاد بدون نفت شعار است
وزیر ارتباطات با بیان اینکه سوق دادن اقتصاد به سمت خلاقیت کاری اسان است، 
بیان کرد: اقتصاد بدون نفت برای مسئولان ما در حد شعار است نه در حد پیگیری؛ 
زیرا با توجه به هزینه هایی که هر روز از سوی مجلس و فشارهای عمومی به دولت 

تحمیل می شود چنین امکانی وجود ندارد.
 آذری جهرمی تصریح کرد: اگر اقتصاد پیشرو داشته باشیم در دنیا حرفی برای گفتن 
داریم بنابراین باید توجه خودمان را از منابع زیرزمینی به روی زمین و خلاقیت بیاوریم 
تا خلاقیت را به محصول تبدیل کنیم که این موضوع در فرآیند استارت آپ ها دیده می شود. باید 

توجه داشت که استارت آپ ها هم برای رشد نیازمند زیست بوم هستند.

   سهم یک و نیم درصدی اقتصاد دیجیتال در تولید ناخالص داخلی
آذری جهرمی خاطرنشان کرد: کشــورها و اقوام مختلف در داشتن خلاقیت تفاوت ندارند 
زیرا در ذهن همه خلاقیت وجود دارد. چیزی که آن ها را متمایز می کند، اکوسیستم است. 
استارت آپ، حوزه فناوری اطلاعات و اقتصاد دیجیتال است که بخش عمده اقتصاد دنیاست. 
در سال ۹۶ اقتصاد دیجیتال ما صفر بود اما سال ۹8 مرکز آمار سهم آن را یک و نیم درصد تولید 

ناخالص داخلی عنوان کرده است.
وی بیان کرد: در کشور شرکتی وجود دارد که توانسته به یک میلیارد دلار ارزش برسد و بیش از 
۱0 شرکت داریم که ارزش آن بیش از ۵ هزار میلیارد تومان است. این ها لکوموتیوهای اقتصاد 
دیجیتال هستند. در کشور ۵ هزار هسته اســتارت آپی وجود دارد که رشد می کنند و باهم 
رقابت دارند و محصول ارائه می دهند؛ اما هسته های سنتی قوی در کشور این استارت آپ ها 

را حمایت نمی کنند.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات ادامه داد: باوجود مشکلات زیاد استارت آپ ها رشد زیادی 
داشتند و از سوی دولت تسهیلاتی به آن ها داده شــده است و برخی حمایت ها هم از سوی 

مجلس انجام می شود.

  رشد ۱۲00 درصدی خدمات آنلاین
آذری جهرمی افزود: استارت آپ ها در زمان بروز کرونا به کمک ما آمدند. آموزش کشور با کمک 
آن ها انجام می شود به طوری که استارت آپ های خدمات آنلاین  ۱200 درصد رشد داشته اند. 
اگرچه برخی بخش ها مانند حوزه های گردشگری و حمل ونقل دچار مشکل شدند و ریزش 

نیرو داشتند اما در آموزش و سلامت شاهد رشد بودیم.

  اتصال به اقتصاد بین المللی نیازمند استانداردهاست
وی درباره اتصال ایران به اقتصاد بین المللی توضیح داد: برای اتصال به اقتصاد بین المللی باید 
شرایط را مورد سنجش قرار دهیم. کار کردن در این حوزه نیازمند استانداردهایی است که باید 
در آموزش کسانی که می خواهند در این زمینه کار کنند وجود داشته باشد. ما استانداردهای 
بین المللی کارآموزی را ترویج نمی دهیم. موج مقاومت در برابر هر استاندارد بین المللی درست 
است اما برخی صحیح نیست. برخی ها اعتقاد دارند باید خلاف جهت آب حرکت کنند که این 

امر تبعاتی را در پی دارد.
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با اشاره به همکاری با »یونیدو« اظهار کرد: دو پلتفرم برای 
اتصال کسب وکارهای ایران به سایر کشورها طراحی شده است و ما در قالب اتصال به کشورهای 
ترکیه، آذربایجان و روســیه پیش رفته ایم و نیم نگاهی به افغانستان و عراق هم داشتیم در 
افغانستان موفق بود و عراق هم پیشرفت های خوبی داشتیم. دیپلماسی دیجیتال برای رایزنی 

اقتصادی در وزارت خارجه خیلی جا نیفتاده است.

   استارت آپ ها شکست نمی خورند
وی درباره استارت آپ ها نیز گفت: استارت آپ ها شکست نمی خورند بلکه موفق نمی شوند 
در هر صورت استارپ ها یک خلاقیت است که باید بتوان آن را درست پیاده سازی کرد. باید 
ممارست داشته باشیم که این فرهنگ ضعیف اســت و باید تقویت شود. استارت آپ مانند 

سوپرمارکت نیست.
آذری جهرمی در پاسخ به نکته ای مبنی بر اینکه برخی پلتفرم ها در حوزه های مختلف توسعه 
داده می شوند، گفت: این به دلیل محدودیت در بازار تبلیغاتی ماست. صداوسیما که فضای 
خوبی برای تبلیغ است تا مدتی در انحصار بود این انحصار الان شکسته شده و دست کسانی 

افتاده که چارچوب تبلیغات آن ها روشن است.

ایرنا
گــــــزارش

استارت آپ

روش های موثر برای افزایش بازدهی کارمندان؛

مدیریت با هدف کارآمدی بیشتر

هر چند لازم است بر 
کارمندان خود نظارت 
داشته باشید، اما نباید 

مدام دور و برشان باشید 
و همه چیز را کنترل 

کنید. این کار شما این 
پیام را می رساند که به 

آنها اطمینان ندارید

روش های مدیریتی متفاوت بسیاری زیادی وجود دارد، 
اما همه ی آنها یکجور خلق نشده اند. بسیاری از مدیران 
رویکردی سخت و خشن نسبت به کارمندان خود در 
پیش می گیرند که بر مبنای سیستمی انعطاف ناپذیر از 

قوانین و مجازات های شدید شکل گرفته است.

 این روش های مدیریتی، 
معمولا انگیــزه ای برای 
خلاقیت ایجاد نمی کنند.

طبق مطالعــات علمی، 
رضایت شــغلی و ابتکار 
و کارآمــدی بــا این نوع 
شــیوه ی مدیریتی، افت 
خواهد کرد. یک لحظه تصور کنید؛ آیا 
دوست دارید نسبت به مدیری که مانند 
یک هیولا رفتار می کند واکنش خوبی 

نشان دهید؟ مطمئنا خیر!
کارمندان شاد و راضی، موفق تر عمل 
می کنند اما کارمندان نگران و ناراضی 
فقط  در این حد کار می کنند که عقب 
نیفتند. پژوهش های علمی نشان داده 
که مغز، تحت تاثیر شــرایط روحی و 

ذهنی مثبت، موثرتر کار می کند.
وقتی کارمندان با احساســات مثبت 
تغذیه می شوند، خلاق تر و هشیارترند. 
رمز کارآمدی کارمندان در شــیوه ی 
مدیریتی نهفته اســت زیرا مدیران و 
رهبران همان کســانی هســتند که 
کیفیت فضای کار را تعیین می کنند. 
مطلب زیر را بخوانید تا بدانید چگونه با 
هدف کارآمدی بیشتر، کارمندان خود 

را بهتر مدیریت کنید.
 

  ۱. همانقدر که حرف می زنید گوش 
بدهید

وقتی بــه کارمنــدان خــود گوش 
می دهیــد، احتــرام خود را نســبت 
به افکار و هیجانات آنها نشــان دهید 
و جوری رفتار کنید کــه بدانند برای 
شما ارزش دارند و در شرکت تان مهم 
هستند. این کار باعث می شود خود را 
 بیشتر در اهداف ســازمانی تان درگیر 

کنند.

اگر کارمنــدان خــود را زیر فشــار 
دستورالعمل های جورواجور بگذارید و 
هرگز به آنها اجازه ی حرف زدن ندهید، 
به آنها نشــان می دهید که باور دارید 
ارزشی برای شما ندارند، بنابراین خود 
را کنار می کشــند. برای اینکه مهارت 
»شــنیدن« را در خــود تقویت کنید 
بایــد آن را ترجیح دهید. بهتر اســت 
تکنیک های »گــوش دادن فعال« را 
یاد بگیرید و کارمندان خود را از پیش 

قضاوت نکنید.

  ۲. کارمندان تان را نپایید
هر چند لازم اســت بر کارمندان خود 
نظارت داشته باشید، اما نباید مدام دور و 
برشان باشید و همه چیز را کنترل کنید. 
این کار شما این پیام را می رساند که به 
آنها اطمینان ندارید. ضمنا وقتی مدیر 
مدام کارمندان را تحت کنترل می گیرد، 
آنها دچار اضطراب خواهند شد. این نوع 
رفتار مدیریتی، کارآمدی را نابود کرده و 
سطح رضایت شغلی کارمندان را پایین 

می آورد.

  ۳. بــه کارمندان اجــازه دهید 
سلیقه های فردی خود را بروز دهند

اجازه دهید کارمنــدان دفتر کار خود 
را طبق میل خودشــان و البته با توجه 
به سیاست های ســازمان دکور کنند. 
آنها هر چه بیشــتر در فضای کارشان 
احساس راحتی و رضایت کنند، شادتر 
و کارآمدتر خواهند بود. اگر کارمندانی 
دارید کــه دور و بــر خود را شــلوغ 
می کنند سعی کنید عصبانی نشوید، 
زیرا مطالعات علمی نشان داده افرادی 
که ذاتا کمی شلوغ و بی نظم هستند، 
اگر اینگونه احســاس راحتی بکنند، 
خلاق ترند! از جهتی دیگر، اگر کســی 
مدام در حال مرتب کردن و جمع و جور 
کردن باشد، بیشتر وقت خود را صرف 

این کار خواهد کرد، نه وظایف خود!

 ۴. دورکاری   را بپذیرید
دورکاری برای هر شغل و سمتی کاربرد 
ندارد اما اگر امکانش هست، این انتخاب 

را برای کارمندان تان بگذارید. با این کار 
به آنها نشان می دهید که مورد اعتماد 

شما هستند. 
ضمنا بــا دورکاری می توانند گاهی از 
یکنواختی روتین هــای روزمره فاصله 
بگیرند. مطالعات نشان داده اگر اجازه 
دهید کارمندان در جایی که راحت تر 
 هســتند کار کنند، کارآمدتر خواهند 

بود.

   ۵. پاداش و مزایا بدهید
وقتی بــه کارمنــدان خود پاداشــی 
می دهید یــا امتیازی برای شــان در 
نظر می گیرید، در واقع از آنها رضایت 
شــغلی می خرید. پاداش می تواند به 
صورت مرخصــی، کارت عضویت در 
باشگاه ورزشی، تکنولوژی ها جدیدتر 
 جهت راحت تر بودن، کارت هدیه و ...

باشد.

   نتیجه اش را خواهید دید
زمان و ریســک هایی که صرف شادی 
و رضایت کارمندان خــود می کنید، 
سرمایه گزاری های بلند مدتی هستند 
که ارزشش را دارند. کارمندان راضی تر 

یعنی کارآمدی بیشتر.

   مرخصی، بدون استرس!
کارمندان دوســت ندارند هنگامی که 
بیمار هســتند از مرخصی هایی که به 
سختی جمع کرده اند استفاده کنند، 
چون آنها را برای رفتن به ســفر لازم 
دارنــد! ۴0٪ از کارمنــدان در آمریکا 
معتقدند هنگامی که در سفر هستند 
کوهی از کار در شــرکت جمع خواهد 
شد وهنگام بازگشت باید تمامی آنها 
را به تنهایی انجام دهند . زیرا کسی قادر 
نیست وظایف سخت آنها را به درستی 
انجام دهد. اگر کارمندان هنگام ترک 
محل کار بــرای رفتن به ســفر دچار 
استرس باشند، نه تنها از مرخصی خود 
لذت نمیبرند، بلکه هنگام بازگشــت 
با خستگی بیشــتر به انجام کارشان 
می پردازند. توجه داشته باشید حتی 

کمی قــدم زدن در اطراف محل کار یا 
صرف ناهار در بیرون از شرکت، نگرانی 

آنها را کمتر می کند.
به کارمندان انگیزه کار دهید! کارمندان 
موفق و با انگیزه کمتــر کار می کنند 
ولی نتایج بهتــری می گیرند. گاهی 
شــرکت را زودتر تعطیل کنید .به آنها 
انگیزه دهید ،خواهید دید که چگونه 
درانجام کارها موفق تــر خواهند بود. 
در برخی فصول ،کارمندان ســاعات 
طولانی تری کار می کنند و دوســت 
دارند ســریع زمان به لحظه تعطیلی 
شرکت نزدیک شود و رها شوند در این 
شرایط آنها جز خستگی چیز دیگری 
به خانه نخواهند برد. با کارمندان خود 
درباره فوایــد مرخصی صحبت کنید! 
80٪ از مدیران معتقدند که اســتفاده 
کردن از تعطیلات و رفتن به سفر انگیزه 
افراد را برای کار کــردن زیاد می کند 
وبرخی معتقدند طرز برخورد کارمندان 
با ارباب رجوع بهتر خواهد شد. مدیران 
دوست دارند کارمندان آنها همیشه از 
سلامتی و شادابی برخوردار باشند. این 
کار با مرخصی چند روزه بدون استرس 

تسهیل می گردد.
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